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نماینده استان اصفهان در مجلس خبرگان رهبری، انتصاب سخنانی به وی مبنی 
بر انتخاب سه نفر برای موضوع رهبری در کمیسیون مربوطه مجلس خبرگان 

رهبری را تکذیب کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از اصفهان، آیت ا... سید ابوالحسن مهدوی  درباره 
ســخنان خود در نماز جمعه اخیر اصفهان اظهار داشت: من در خطبه های نماز 
جمعه به وظایف یکی از کمیسیون های تخصصی مجلس خبرگان و انتخاب سه 
نفر از اعضای این کمیسیون برای انجام وظایف قانونی اشاره کردم که متاسفانه 

برخی در داخل و همچنین رسانه های معاند سخنان من را تحریف کردند.
رسانه های معاند اخیرا به نقل از نماینده استان اصفهان در مجلس خبرگان گفته 
بودند که در کمیسیون مربوطه مجلس خبرگان سه نفر برای موضوع رهبری در 

نظر گرفته شده اند.
آیت ا... مهدوی در این باره تاکید کرد: صوت و تصویر سخنان من در نماز جمعه 
موجود است و همه می توانند با شنیدن یا دیدن آن در مورد نحوه انتشار مغرضانه 

سخنان من قضاوت کنند.

شهرداری فلاورجان در نظر دارد به استناد مصوبه 6/848 مورخ 1403/06/28 شورای محترم اسلامی شهر فلاورجان دو پلاک زمین با کاربری مسکونی 

به متراژ های 150/78 مترمربع و 193/21 مترمربع واقع در شهر فلاورجان– خیابان توحید-کوچه مقابل پمپ بنزین-اولین کوچه شش متری دست 
چپ را بر اساس قیمت کارشناسی از طریق آگهی مزایده به فروش برساند.

قیمت پایه کارشناسی:
الف( پلاک زمین به متراژ 150/78 مترمربع با قیمت پایه کارشناسی از قرار هر مترمربع 170/000/000 ریال. 

ب( پلاک زمین به متراژ 193/21 مترمربع با قیمت پایه کارشناسی از قرار هر مترمربع 155/000/000 ریال.
- شرکت کنندگان باید آخرین قیمت پیشنهادی خود را حداکثرتا ساعت 30 :14 روز یک شنبه مورخ 1403/09/18 در سامانه ستاد بارگذاری نمایند.

-کمیسیون در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
- به پیشنهاداتی که بعد از تاریخ فوق ارائه یا مخدوش باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

- کلیه هزینه ها ازجمله نقل و انتقال، پروانه ساختمان، سایر عوارض و مالیات، هزینه صدور ســند مالکیت،ارزش افزوده و...به عهده برنده مزایده 
می باشد.

- جهت كسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتی www.falavarjan.ir مراجعه فرمائید.
- شماره تلفن تماس و نام هماهنگ كننده: )همراه: 09394665994-آقای علیرضا كمالی مسئول روابط عمومی شهرداری فلاورجان (

ضمناً اعتبار لازم به میزان كل هزینه آگهی تامین شده و پرداخت مبلغ مربوط حداكثر ظرف مدت یكماه پس از ارسال گواهی پرداخت اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی اصفهان، از تعهدات این شهرداری می باشد.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: حیدرآباد در 
حوزه فناوری و آی تی ظرفیت های قوی دارد و استان اصفهان 10 درصد از ظرفیت 

شرکت های دانش بنیان در این زمینه را به خود اختصاص داده است.
به گزارش خبرگزاری ایمنا، امید شریفی در وبینار مشترک همکاری های جامع 
اصفهان-تلانگانا )هند( با اشاره به ظرفیت های اقتصادی، صنعتی و تجاری در 
استان اصفهان اظهار کرد: شهر اصفهان در سه دوره تاریخی پایتخت کشور ایران 
بوده و به همین جهت ظرفیت های اقتصادی و سیاسی در آن ایجاد شده است.

وی با اشــاره به اینکه اصفهان دومین استان صنعتی کشور محسوب می شود، 
افزود: رتبه دوم تعداد معادن و بهره برداری و استخراج معادن در سطح کشور و 
رتبه های اول و دوم در بسیاری از تولیدات صنعتی و خدمات در سطح کشور از 
جمله در حوزه سیمان، فولاد، سنگ و مصالح ساختمانی، طلا فرش و محصولات 

مرتبط با نساجی متعلق به اصفهان است .
مدیرکل دفتر هماهنگــی امور اقتصادی اســتانداری اصفهان بــا بیان اینکه 
این ظرفیت ها موجب شده اســت امکان تبادلات تجاری و افتخار میزبانی از 
کشورهای مختلف را در طول سال در اصفهان داشته باشیم، گفت: مجموعه این 
رفت وآمدها موجب تفاهم نامه های مختلف در حوزه های صنعتی شده است؛ 
اصفهان رتبه نخست جذب سرمایه گذاری را در سطح کشور به خود اختصاص 
داده اســت، به همین جهت تمایل داریم که در ســطح کلان بین دو شهر این 

توافق نامه جامع را تنظیم و مبادله کنیم.
شریفی با بیان اینکه این تفاهم نامه در تمام زمینه ها می تواند گذاره هایی را برای 
دو شــهر مطرح کند و علاوه بر زمینه های دانشگاهی و علمی ، در حوزه صنعت و 
تجارت بتوانیم مواردی را درج کنیم، ادامه داد: حیدرآباد در حوزه فناوری و آی تی 
ظرفیت های قوی دارد و اســتان اصفهان نیز 10 درصد از ظرفیت شــرکت های 

دانش بنیان در این زمینه را به خود اختصاص داده است.
وی با بیان اینکه تقاضا داریم فرد متناظری از هر دو سمت تعیین شود تا در تمام 
زمینه ها بتوانند امکان مشارکت میان دو شهر را احصا کنند، گفت: گام نخست این 
است که طرفیت های اقتصادی متقابلی که امکان دارد دو کشور با هم مشارکت 
داشته باشند، مبادله شــود، فعالان صنعت، تجاری و خدماتی میان دو شهر و 

امکان بازدید میدانی میان دو شهر را برای آشنایی فراهم کنیم.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان ادامه داد: ظرفیت و 
امکان حضور فعالان اقتصادی که در نمایشگاه هایی که در دو شهر برگزار می شود را 
فراهم کنیم، همچنین امکان و ظرفیت سرمایه گذاری بین دو شهر را فراهم کنیم، 

همچنان که در حال حاضر جذب سرمایه گذاران از کشور هند را شاهد هستیم.
شــریفی با بیان اینکه تلاش می کنیم کنسرســیوم هایی برای مشارکت های 
اقتصادی و سرمایه گذاری های مشترک تشــکیل دهیم، گفت: امیدوارم این 

جلسه زمینه یک مشارکت فعال میان دو شهر را فراهم کند.

واکنش امام جمعه اصفهان به تحریف سخنانش در رسانه های معاند

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان:

استان اصفهان ۱۰ درصد ظرفیت شرکت های دانش بنیان در حوزه آی تی را دارد

زاینده رود را دنبال کنید
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معاون حمل  و نقل اداره  کل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان می گوید در پنج سال اخیر آمار   
دانش آموزان جان باخته در تصادفات حاشیه راه های اصفهان به صفر رسید

نقشِ قشنگِ فرهنگ  کارترون - موسیمانه،
تکراری، پرحرارت و جذاب 
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خروج سالانه ۸۰۰۰ خانواده توانمند شده 
اصفهان از چرخه حمایت

رینگ چهارم طرح استراتژیک برای بهبود 
شبکه معابر بزرگراهی اصفهان است

 مشعل ها پلمب، برق ها خاموش، هوا آلوده! 
 ماجرای اصفهان و درهم تنیدگی برق و ناترازی سوخت در دوره سرد سال 

9۰ نفر در اصفهان دچار 
گاز گرفتگی توسط 

سگ شدند

ضرورت اعمال مدیریت 
ویژه برای حفظ بافت 

تاریخی اصفهان سقاخانه های اصفهان در خطرنابودی است

۸ 75
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ضرورت توجه ویژه به 
رعایت مصرف ایمن و بهینه 
گاز باتوجه به شروع فصول 

سرد سال

نشست خبری دومین جشنواره 
ملی رادیویی »صدای شهر« 

برگزارشد؛
ایده های خوبی که 
از اصفهان استارت 

می خورد

۸
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آغاز به کارگیری ماشین آلات جدید عمرانی در ورنامخواست
در آیینی چمن مصنوعی ورزشگاه شهید سردار محمدعلی شاهمرادی افتتاح و به کارگیری ماشین 
آلات جدید عمرانی و خدماتی شهرداری شهر ورنامخواست آغاز شد. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، 
شهردار شهر ورنامخواست در آیین رونمایی از ماشین آلات جدید عمرانی و خدماتی این شهر گفت: 
مجموعه مدیریت شهری شهر ورنامخواست برای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان اقدام به خرید 
۷ دستگاه ماشین آلات سنگین و سبک با بیش از ۱۲۱ میلیارد ریال هزینه کرده است. مهدی رضوی 
راد همچنین با بیان اینکه افتتاح چمن مصنوعی ورزشگاه شهید سردار محمدعلی شاهمرادی یکی 
از مطالبات مردمی شهر ورنامخواســت بود، افزود: این طرح با ۱۳ میلیارد ریال هزینه در زمینی به 

مساحت ۱۲00 متر مربع افتتاح شده است.

۳ ماینر قاچاق در نجف آباد کشف شد
فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد از کشف ۱۳ دســتگاه ماینر غیرمجاز در بازرسی از یک واحد 
صنعتی در شهرستان خبر داد. سرهنگ میثم گوهری آرانی در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: مأموران 
انتظامی این فرماندهی در پی دریافت خبری مبنی بر استفاده غیر مجاز از دستگاه های ماینر در یکی 
از واحدهای صنعتی شهرستان، پیگیری موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. وی گفت: مأموران 
پس از هماهنگی با مرجع قضایی و با شناسایی محل، به آنجا اعزام و در بازرسی به عمل آمده تعداد 
۱۹ دستگاه کارت گرافیک و ۱۳ دستگاه اســتخراج ارز دیجیتال که به صورت قاچاق و غیرقانونی راه 
اندازی شده بود را کشف کردند. وی با بیان اینکه ارزش دستگاه های قاچاق کشف شده برابر اعلام نظر 
کارشناسان مربوطه ۴ میلیارد ریال برآورد شده است، تصریح کرد: در این رابطه فرد متخلف پس از 

تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی معرفی شد.

ایجاد ۴۰۷ فرصت شغلی برای مددجویان کاشانی
۴0۷ فرصت شــغلی برای مددجویان کاشانی ایجاد شده اســت. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، 
رئیس کمیته امداد امام )ره( کاشــان گفت: برای ایجاد این تعدادفرصت شغلی ۳۲ میلیارد تومان 
تومان اعتبار هزینه شده است. محسن حمیدی افزود: تاکنون ۳0۷ طرح اجرا شده است و ۹0 طرح 
هم نزد بانک های عامل وجود دارد. وی با اشاره به برگزاری ۲۶0 دوره آموزشی گفت: از الزامات دریافت 
تسهیلات در کمیته امداد داشتن مهارت اســت و افراد بدون مهارت برای کسب مهارت به مراکز فنی 

حرفه ای معرفی می شوند.

لزوم تعویض ۱۴۰۰ سند دفترچه ای محدوده ناجی آباد کاشان
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کاشان با تأکید بر تعویض اسناد دفترچه ای گفت: ۱۴00 سند دفترچه ای 
محدوده ناجی آباد کاشان باید تعویض شود. محمدعلی ناظمی در گفت وگو با »تسنیم«، با اشاره به 
اجرای طرح جامع کاداستر قانون حد نگار مصوبه بهمن ۱۳۹۳ اظهار کرد: بر این اساس اسناد مالکیت 
دفترچه ای تعویض و سند تک برگی صادر می شــود. وی در بیان مزیت صدور سند تک برگی افزود: 
کاهش بروز اختلافات و تعارض با مجــاوران، کاهش ورودی پرونده های قضایی به دادگســتری 
شهرستان کاشان، ارتقای ضریب امنیتی اسناد مالکیت، اجرای طرح کاداستر شهری و غیرشهری و 
شفاف سازی از جمله مزایای صدور سند تک برگ است. رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
کاشان با بیان اینکه اسناد دفترچه ای فاقد اعتبار است، افزود: به این نوع دفترچه ها هیچ خدماتی 
ارائه نمی شود و بر اساس قانون باید این نوع دفترچه ها تعویض شود. وی با بیان اینکه تعداد اسناد 
دفترچه ای باقیمانده در محدوده ثبتی ناجی آباد ۱۴00 فقره اســت، گفت: لازم اســت تا این اسناد 
دفترچه ای به سندهای تک برگ تبدیل شوند تا اعتبار قانونی پیدا کرده و بتوان از خدمات مربوط به 

قانون اسناد استفاده کرد.

شهردار عسگران خبرداد

هزینه ۳۵ میلیارد ریالی برای رونق گردشگری 
در چشمه مرغاب

شهردار عسگران از هزینه ۳۵ میلیارد ریالی برای تأمین زیرساخت ها 
و رونق گردشگری در منطقه چشمه مرغاب از سه سال گذشته تاکنون 

خبرداد.
داوود گودرزی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: دامگاه برای نگهداری 
دام های سبک و سنگین مردم این شــهر در ۲۵ هکتار از اراضی ایجاد 

شده تا از محل زندگی شهروندان خارج شود.
وی افزود: نگهداری دام در ســکونتگاه های محلی منجر به نارضایتی 
شهروندان عسگران شده بود و نظافت و تمیزی شهر را نیز تحت تأثیر 
قرار می داد. شهردار عسگران ادامه داد: سرقت احشام به سبب نگهداری 
در خانه های مسکونی و زمین های شهر تهدیدی دیگر در این خصوص 
بود که مدیریت شهری برای افزایش ایمنی و سلامت شهر و همچنین 
پاسخ به مطالبه شهروندان، محلی را برای نگهداری دام ها به وسعت ۲۵ 

هکتار پیش بینی و تحت عنوان دامگاه احداث کرد.
به گفته گودرزی، این محل بیرون از شــهر بوده و امنیــت پایدار برای 
دامداری هــا پیش بینی و از طرفی ســلامت و نظافت شــهر نیز حفظ 
خواهد شد. شــهردار عســگران پیش بینی این زمین در شمال شرقی 
شهر عسگران را فرصتی برای توسعه شــهر دانست و خاطرنشان کرد: 
درآمد حاصل از آن به عنوان درآمد پایدار برای شــهرداری و توســعه 

زیرساخت های شهر می شود. وی با بیان اینکه منطقه کارگاهی نیز در 
بیرون شهر عسگران در زمینی به وســعت ۱۸ هکتار پیش بینی شده، 
گفت: این اقدام نیــز فعالیت های حرفه ای و خدماتی را ســاماندهی 
کرده است. شهردار عسگران ایجاد درآمد پایدار برای مدیریت شهری 
با توسعه شــهر را مهم خواند و تصریح کرد: درآمدها برای اداره شهر و 
همچنین توسعه زیرساخت های گردشگری با محوریت چشمه مرغاب 
صرف می شــود. گودرزی یادآور شد: در سه ســال گذشته تاکنون ۳۵ 
میلیارد ریال برای تأمین زیرســاخت ها و رونق گردشــگری در منطقه 
چشــمه مرغاب هزینه شــده و با همکاری دیگر نهادهای خدماتی و 
متولی شاهد رشد این منطقه و بسترسازی برای سرمایه گذاری بخش 
خصوصی خواهیم بود. وی احداث باغ شهر عسگران به وسعت ۵ هکتار 
را در راستای فضای سبز و رونق گردشگری این خطه بیان کرد و افزود: 
باغ جنگلی و احیای بافت فرسوده در کنار دیگر اقدامات صورت گرفته 

برای توسعه و رونق صنعت گردشگری این شهر در حال انجام است.
شهردار عسگران اقدامات زیر بنایی و روبنایی برای میزبانی از گردشگران 
را از دیگر اقدامات مدیریت شهری در این شهر بیان کرد و گفت: شمار 
گردشگران این منطقه به حدود هزار نفر در هفته می رسد که این آمار در 

نیمه اول سال به سبب جریان آب چشمه محقق می شود.

فرماندار شهرســتان تیران و کرون گفت: بخشی از 
تولیدات صنعتی این منطقه قابلیت صادراتی داشته 
و در صنایع مهم کشور مورد اســتفاده قرار می گیرد 
که با حمایت از آن ها، ظرفیت های تولید رشد پیدا 

کرده است.  
به گزارش »ایمنــا«، علی محمدی کیــا در بازدید 
از تعــدادی کارخانه صنعتــی و تولیــدی تیران به 
ظرفیت تولیــد در این شهرســتان اشــاره و اظهار 
کرد: در سال های اخیر فناوری های نوین و صنایع 
دانش بنیان به عرصه تولید در این شهرســتان وارد 
شــده و اقتصاد دانش بنیان متناســب با ظرفیت 
صنعتی و کشــاورزی توســعه پیدا می کند. وی با 
بیان اینکه فعالیت ســنتی و به دور از فناوری های 
نوین در این منطقه مرسوم بود، تصریح کرد: با ورود 
افراد صاحب فن، دانش و مهارت علمی در صنایع و 

کشاورزی، تجهیزات جدید و مدرن وارد عرصه تولید 
شده است. محمدی کیا ادامه داد: دانش آموختگان 
دانشــگاه ها با راه اندازی واحدهای تولیدی، از علم 
و تجربه برای تولید اســتفاده کرده اند و توانسته اند 
فرصت های تولیدی دو چندان نسبت به روش های 
سنتی به وجود بیاورند. وی به تکنولوژی های مدرن 
در سودآوری و کاهش آلایندگی اشاره کرد و گفت: 
فناوری به اقتصاد سرمایه گذاران کمک کرده است 
و همچنین آلایندگی و خســارت ناشی از حوادث 

کارگری را کاهش می دهد. 
فرمانــدار تیــران و کــرون افــزود: بهره گیری از 
سوخت های ســبز مثل انرژی خورشــیدی بسیار 
مهم است و بر این اســاس ایجاد مزرعه پنل های 
خورشیدی با ارائه تسهیلات بانکی مورد اشتیاق قرار 
گرفته و این موضوع به صورت خانگی و نیمه صنعتی 

در حال انجام اســت. محمدی کیا گفت: تسهیلات 
قرض الحســنه کمیته امداد برای مددجویان این 
نهاد حمایتی و دهک های پایین موجب تولید برق 
به واسطه انرژی خورشیدی شده و اشتغال آفرینی 
در این حوزه و تأمین بخشــی از نیاز برق را به همراه 
دارد. وی اضافــه کــرد: تولید و اقتصــاد پویا نباید 
بهانه ای برای تخریب محیط زیســت و خسارت به 
سلامت باشــد به همین خاطر تکنولوژی های روز 
به سلامت و کاهش آلایندگی کمک کرده و مانع از 

شیوع بیماری خواهد شد.

اقتصاد دانش بنیان در تیران در حال توسعه است

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اردستان گفت: مساجد جامع اردستان و زواره در مرحله آماده سازی و تکمیل پرونده برای ثبت جهانی قرار 
دارد. نرگس بهشاد در گفت وگو با »فارس« اظهار کرد: اقدامات آماده سازی و تکمیل پرونده برای مساجد جامع اردستان و زواره در حال انجام است، از کل کشور 
مساجد مختلفی معرفی شده اند ولی در نهایت تعداد محدودی انتخاب شدند که مساجد جامع اردستان و زواره جزو آنها هستند. وی افزود: قرار است این پرونده 
تا آخر سال جاری مستندسازی و آماده شود، آذر سال بعد به یونسکو ارسال شده و در نهایت بعد از ارسال پرونده، بازدید ارزیابان یونسکو انجام شده و سپس در 
اجلاسیه ثبت جهانی برای ثبت مطرح می شود. بهشاد خاطرنشان کرد: در سال جاری اعتباری که برای مرمت مساجد جامع اردستان و زواره درنظر گرفته شد 
تقریباً ۵00 میلیون تومان بود. به گزارش »فارس«، مسجد جامع اردستان »اولین مسجد دوطبقه تاریخ اسلام« و »دومین مسجد چهار ایوانی جهان اسلام« بوده 
که در دوره حکومت سلجوقیان در ایران ساخته شد و سال ۱۳۱۱ به ثبت ملی رسید. مسجد جامع زواره یکی از مهم ترین آثار تاریخی این شهر محسوب می  شود 
که قدمت ساخت آن به دوران سلجوقی و سال ۵۳0 هجری قمری می رسد، زیباترین بخش آن یعنی محراب مسجد در سال ۵۵۱ هجری قمری، کار شده است.

خبر روزمساجد جامع اردستان و زواره در آستانه ثبت جهانی

عکس خبر

راهیابی اثر هنرمند 
آران و بیدگلی به 

جشنواره فیلم زوما
فیلم کوتاه »انتحار« به کارگردانی 
محمدمهــدی فکریــان و تهیــه 
کنندگی علــی طادی بــه بخش 
مسابقات جشنواره فیلم زوما در 

کشور نیجریه راه یافت.

رئیس کمیته امداد سمیرم خبرداد

 جانمایی زمین برای پنل خورشیدی تجمیعی در 
روستای خفر

رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرســتان سمیرم گفت: زمین جهت نصب پنل خورشیدی 
تجمعی برای جمعی از اهالی روستای خفر جانمایی شد.

مسلم سلیمانی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: زمینی که به کمک خیرین نیک  اندیش آماده سازی 
شده بود با حضور کارشناسان توانیر استان و شهرستان و جمعی از اهالی روستای خفر برای نصب 
پنل خورشیدی جانمایی شد. وی افزود: این زمین برای تعداد بیش از ۴0 نفر از مددجویان امداد 
جهت طرح پنل خورشیدی جانمایی شد. رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان سمیرم 
تصریح کرد: طرح پنل خورشیدی با کمک کمیته امداد سمیرم برای مددجویان علاوه بر مشارکت در 
تولید برق ایجاد درآمد خواهد کرد. سلیمانی عنوان کرد: از ابتدای امسال تاکنون به همت خیرین، 
کمیته امداد و شــرکت توانیر بیش از ۲۸ پنل خورشــیدی برای مددجویان کمیته امداد کارسازی 
گردیده است. وی در ادامه اضافه کرد: یک دســتگاه تراکتور به ارزش بیش از ۶۸0 میلیون تومان 
به مددجوی تحت حمایت کمیته امداد واگذار شد و از ابتدای سال ۱۴0۳ تاکنون بیش از ۳0 مورد 

تسهیلات خرید خودرو به مددجویان کمیته امداد پرداخت شده است.

حدنگاری کامل اراضی ملی استان اصفهان
مدیرکل ثبت اسناد و املاک اســتان اصفهان ضمن اشــاره به حدنگاری کامل اراضی ملی استان 

اصفهان، گفت: ۱۸0 هزار سند تک برگ در سال جاری صادر شد.
به گزارش »تسنیم«، جواد فخاری در جمع خبرنگاران با اشاره به اجرای قانون الزام اموال غیرمنقول، 
اظهار کرد: یکی از اهداف این طرح ساماندهی قول نامه های عادی است و در این قانون وظایفی را 
برای مشاورین املاک تعیین کرده است. وی با اشاره به رفع موانع در انتقال اموال غیرمنقول، افزود: 
تسریع در صدور سند حد نگاری و جلوگیری از جعل و مهمترین آن جلوگیری از تشکیل پرونده های 

قضایی است و به نوعی بحث قضازدایی در این قانون پیگیری می شود.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان خاطرنشان کرد: در استان اصفهان از ابتدای سال تاکنون 
۱۸0 هزار سند تک برگ صادر شده است و در برخی واحدهای ثبتی نظیر کوهپایه ۱۲۸0 سند حدنگار 
در خصوص مســکن ملی در هفته گذشته به ثبت رسیده اســت. وی گفت: در بحث اجرای قانون 
حدنگار در استان اصفهان در خصوص اراضی ملی حدود ۱00 درصد موفق بودیم و توانستیم اراضی 
ملی را حدنگاری کنیم و در زمینه اراضی کشاورزی ۷۶ درصد از اراضی را در سطح استان اصفهان را 

حدنگاری و اسناد آن را صادر کنیم.

اشتغالزایی ۵00 نفر در یک روستا

تیرانچی، قطب شهد شفا بخش در خمینی شهر
با حمایت های ویژه بسیج سازندگی و جهاد کشاورزی و همت زنبورداران روستای تیرانچی امسال 
تولید عسل در این روستا به بیش از ۲00 تن رسید. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، بخشدار بخش 
مرکزی شهرستان خمینی شهر با اشاره به اینکه در این شهرستان بیش از ۳۵ هزار کندوی عسل در 
بیش از ۱۴0 واحد تولیدعسل وجود دارد گفت: بیش از ۹0 درصد از این واحد ها در روستای تیرانچی 
بخش مرکزی این شهرستان هستند و زمینه اشتغال بیش از ۵00 نفر را فراهم کرده اند. علی شمسی 
افزود: از ابتدای امسال تاکنون بیش از ۱00 ســاعت دوره آموزشی تولید عسل و فرآورده های زنبور 

عسل برای زنبور داران شهرستان برگزار شده است.
مصطفی باقری، دهیار روســتای تیرانچی نیز گفت: به شکرانه برداشــت عسل و فرآورده های آن 
و با هدف حمایت تولید کنندگان عســل از اول آذر به مدت یک هفته نخســتین جشنواره عسل و 

فرآورده های آن در این روستا برگزار می شود.

با مسئولان

بی خطرسازی پسماندهای 
 پزشکی کاشان و 

آران و بیدگل
معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
کاشان گفت: پســماندهای پزشــکی تولید 
شده در بیمارستان ها، مطب ها و مراکز درمانی 
خصوصی و دولتی شهرستان های کاشان و آران 
و بیدگل بی خطر می شود.  به گزارش »تسنیم«، 
مهدی دلاوری با اشاره به پیگیری های به عمل 
آمده از طریق بازرسان بهداشت محیط نسبت 
به بی خطرسازی پسماندهای تولیدی تمامی 
مراکز درمانی شهری و روستایی دو شهرستان 
به روش بهداشتی و مطلوب، تصریح کرد: این 
موفقیت حاصل همکاری ادارات محیط زیست، 
دادگاه عمومــی و انقــلاب و فرمانداری های 
شهرهای کاشــان و آران و بیدگل با مجموعه 
دانشگاه است. رئیس گروه سلامت محیط و کار 
معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
نیز در این جلسه به اثرات نامطلوب پسماندهای 
پزشکی حاصل از فعالیت بیمارستان ها، مراکز 
درمانی، آزمایشگاه ها و درمانگاه ها بر سلامتی 
اشاره کرد و اظهار کرد: به منظور استانداردسازی 
این فعالیت، نظارت بر عملکرد شرکت مجری 
بی خطرسازی توســط واحد بهداشت محیط 
به طور مستمر انجام شده تا از اجرای صحیح 
آن اطمینــان کامل حاصل شــود. احســان 
زارعی پسماندها را به سه دســته تیز و برنده، 
عفونی و شیمیایی تقسیم بندی کرد و افزود: 
پسماندهای پزشکی به دلیل آغشته بودن به 
خون و ضایعات بدن بیمــاران و همچنین تیز 
و برنده بودن دارای پتانسیل انتقال عفونت ها 
از محیط های بیمارستانی و درمانی به جامعه 
است. وی گفت: این پسماندها توسط ماشین 
حمل مخصــوص جداگانه جمــع آوری و به 
محل های بی خطرسازی منتقل می شوند. وی 
تأکید کرد: با اســتفاده از دستگاه های اتوکلاو 
مخصوص بی خطرســازی با فراهم ســازی 
دمای ۱۲۱ درجه سانتیگراد و فشار یک اتمسفر 
به مدت ۱۵ دقیقــه تمامی عوامل بیماری زای 
موجــود در این پســماندها از بیــن رفته و در 
ترانشه های مخصوص جدا از سایر پسماندها 

در زمین دفن می شود.

اخبار

استان

 مراکز مجاز قطعه بندی مرغ 
کاشان شناسنامه دار می شوند

در نشست مشــترک معاونت بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکی کاشان و مدیران دامپزشکی، مصوبه ای برای 
شناسایی و ساماندهی مراکز دارای مجوز قطعه بندی 
مــرغ در شهرســتان های کاشــان و آران و بیدگل به 
تصویب رسید. به گزارش »تســنیم« معاون بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان در این نشست با اشاره 
به مخاطرات بهداشتی ناشی از آلودگی های میکروبی 
از طریق فرآورده های خام دامی، اظهار کرد: برای حفظ 
سلامت مصرف کنندگان، لازم است که گوشت مرغ های 
فرآوری شده فاقد مشــخصات بهداشتی ساماندهی 
شــود. مهدی دلاوری با ابراز نگرانی از احتمال انتشار 
عوامل بیماری زا و آلودگی ها افزود: این آلودگی ممکن 
است ناشــی از عرضه گوشــت مرغ قطعه بندی شده، 
جوجه طعم دار و شینسل کردن در شرایط غیر بهداشتی 
به وجود بیاید که لازم اســت تدابیر لازم در این زمینه 
اتخاذ شود. وی تصریح کرد: با توجه به خواست مردم 
در خرید مرغ های فرآوری شده و به منظور پیشگیری 
از به خطر افتادن ســلامت مصرف کنندگان، خواستار 
ســاماندهی مراکز گوشــت مرغ فرآوری شده فاقد 

مشخصات بهداشتی در سطح عرضه هستیم.
رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کاشان نیز در این 
نشست، گزارشی از اقدامات انجام شده برای ارائه مجوز 
قطعه بندی و طعم دار کردن مرغ ارائه داد و اظهار کرد: 
برای تأمین دسترسی مردم به مرغ های فرآوری شده 
ســالم برنامه ریزی لازم صورت گرفته است. سیامک 
رضوان در بیان جزئیات اقدامــات صورت گرفته برای 
دسترسی بهداشتی شهروندان به محصولات فرآوری 
شده گوشت مرغ در شهرســتان های کاشان و آران و 
بیدگل تأکید کرد: مراکزی تحت نظارت مســئول فنی 
برای این منظور در نظر گرفته شده است. وی به نظارت 
بر کشــتار و توزیع فرآورده های خام دامــی در مراکز 
عرضه و فروش گوشت مرغ اشــاره کرد و گفت: برای 
اطلاع رســانی به مردم درباره خرید مرغ های فرآوری 
شده سالم و بهداشــتی، اطلاعیه هایی با عنوان »این 
مراکز دارای مجوز قطعه بندی مرغ می باشند« در مراکز 

مجاز نصب می شود.



مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اصفهان:

۲۹۰۰ تخلف صنفی در اصفهان شناسایی شد
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اصفهان از شناســایی ۲ هزار و ۹۸۷ تخلــف صنفی در هفت ماه 
مُنتهی به مهر ۱۴۰۳ در این اســتان خبر داد. به گزارش »ایرنا«، شاهین آذری اظهار کرد: از ابتدای 

ســال جاری تا پایان مهر هفــت هزار و 
۹۱۵ بازرسی از واحدهای صنفی استان 
انجام و طی آن برای ۲ هزار و ۴۴۴ واحد 
پرونده تخلف تشکیل و برای صدور حکم 
به اداره تعزیرات حکومتی ارســال شد. 
وی ادامه داد: ارزش پرونده های تخلف 
کشف شــده توسط بازرســان اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت اصفهان در مدت 
یاد شــده ۱۵ هزار و ۷۵۳ میلیارد ریال 
بود و همه آنها برای رســیدگی در اختیار 

مراجع قانونی ذیصلاح قرار گرفت. مدیرکل صنعت، معدن و تجــارت اصفهان اظهار کرد: از ابتدای 
سال تا پایان مهر، یک هزار و ۲۹۷ بازرسی از واحدهای خدماتی، پنج هزار و ۶۰ بازرسی از واحدهای 
خُرده فروش ،۴۵۰ بازرسی از واحدهای عمده فروش، یک بازرسی از سردخانه، ۱۱۱ بازرسی از انبارها، 
۱۳ بازرسی از شرکت های واردکننده، ۷۴۷ بازرسی از واحدهای تولیدی صنفی و ۲۳۶ بازرسی از 

واحدهای تولیدی صنعتی انجام شد.
وی اضافه کرد: ۴۸۳ فقره پرونده برای واحدهای خدماتی، یک هزار و ۵۷۹ فقره برای واحدهای 
خُرده فروش، ۶۵ فقره برای واحدهای عمده فروش، یک فقره برای ســردخانه ها، ۲۴ فقره برای 
انبارها، ۲۵۳ فقره برای واحدهای تولیدی صنفــی و ۳۹ فقره هم برای واحدهای تولیدی صنعتی 

استان تشکیل شده است.
آذری با اشاره به اینکه از ابتدای ســال جاری تا پایان مهر، ۱۸۴ تخلف صنفی در حوزه آرد و نان در 
استان کشف شده است، اظهار داشــت: در این زمینه ۱۵۷ پرونده تشــکیل و برای صدور حکم به 

تعزیرات حکومتی ارسال شد.
وی ارزش این تخلفات را بیش از ۲ میلیارد و ۳۳ میلیون ریال اعلام کرد و افزود: این پرونده ها در 

جریان انجام ۵۱۸ بازرسی از نانوایی های استان تشکیل شد.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اصفهان این تخلفات را شامل گران فروشی، کم فروشی و فروش 
خارج از شبکه عنوان و خاطرنشان کرد: مردم استان در صورت مشاهده گران فروشی، کم فروشی، 
احتکار، درج نکردن قیمت، امتناع از عرضه و کالای قاچاق می توانند با تلفن ۱۲۴ تماس یا به صورت 

حضوری به این واحد در محل اداره کل صمت استان مراجعه و شکایت خود را ثبت کنند.

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق استان اصفهان خبر داد؛

رتبه برتر استان اصفهان در حوزه نیروگاه های کوچک مقیاس
مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق استان اصفهان گفت: استان اصفهان با ۲۴ هزار نیروگاه 

مقیاس کوچک رتبه نخست کشور را دارد. 
به گزارش صدا و سیما، علی یوسفی مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق استان اصفهان در 
همایش سفیران انرژی برق در اردستان به احداث نیروگاه های خورشیدی با همکاری بخش های 
خصوصی در اســتان اشــاره کرد و گفت: در حال حاضر ۳۶ مگاوات ظرفیت تولیــد نیروگاه های 
خورشــیدی در اســتان اصفهان اســت. وی همچنین به بهینه سازی روشــنایی معابر، اداره ها و 
واحدهای تولیدی اشاره کرد و افزود: تا پایان سال تعویض ۳۵۰ هزار لامپ معابر به لامپ های کم 
مصرف در برنامه قرار دارد. یوسفی ادامه داد: اســتان اصفهان با ۲۴ هزار نیروگاه مقیاس کوچک 

رتبه نخست کشور را دارد.

معاون حمل  و نقل اداره  کل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان می گوید در پنج سال اخیر آمار دانش آموزان جان باخته 
در تصادفات حاشیه راه های اصفهان به صفر رسید

نقش قشنگ فرهنگ

معاون حمل  و نقــل اداره  کل راهداری و حمل  و نقل جاده ای اســتان 
اصفهان گفت: آمــار جان باختن دانش آموزان بر اثــر تصادف رانندگی 
در جاده های روستایی یا حاشیه راه های اســتان در پنج سال اخیر به 

صفر رسید.
محمدعلی صلواتی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: اقدامات زیادی 
توســط اداره  کل راهداری و حمــل  و نقل جاده ای اســتان اصفهان با 
همکاری نهادهای دیگر در چند سال اخیر برای ایجاد ایمنی و همچنین 
آموزش دانش آمــوزان محصل در مدارس حاشــیه راه ها و جاده های 
روســتایی صورت گرفت که یکــی از نتایج آن به صفر رســیدن تلفات 

دانش آموزی در تصادفات جاده ای در این مناطق است.
وی ادامه داد: ســازمان راهداری و حمل  و نقل جاده ای در ســال های 
گذشته، ایمنی کاربران آســیب پذیر جاده ای اعم از عابران پیاده به ویژه 
دانش آموزان، راکبان موتورسیکلت و رانندگان ماشین آلات کشاورزی و 

وانت بارها را بصورت جدی در دستور کار خود قرار داده  است.
معاون حمل  و نقل اداره کل راهداری استان اصفهان با اشاره به کاهش 
آمار قربانیان سوانح رانندگی در جاده های اصلی استان با فرهنگ سازی 
و آموزش کاربران آسیب پذیر، گفت: با مجموعه اقداماتی که در ۱۰ سال 
اخیر انجام شد، به طور میانگین سالانه ۱۰ نفر از تعداد تلفات عابر پیاده 

و ۱۸ نفر از آمار فوتی راکبان موتورسیکلت در این جاده ها کاهش یافته 
است. صلواتی خاطرنشان کرد: ۷۰ عابر پیاده و ۱۲۰ راکب موتورسیکلت 
سال گذشته در جاده های اســتان اصفهان بر اثر تصادف رانندگی جان 
باختند. وی با اشــاره به توزیع رایگان برخی اقلام ایمنــی و مورد نیاز 
کاربران جاده ای مانند کلاه ایمنی)کاســکت( و برچســب  شبرنگ در 
برخی مناطق مورد هدف استان، اظهار کرد: با اصلاح سیستم روشنایی 
موتورسیکلت های کاربران آسیب پذیر جاده ای استان در طرح »دیده شو؛ 
ایمن شو« در سال گذشــته از بروز تصادف راکبان این وسیله نقلیه در 

شب  کاسته شد.
صلواتــی بیان کرد: تهیــه و پخش چندیــن پویانمایی در رســانه ها و 
شــبکه های مجازی از دیگر اقداماتی بود که در این زمینه انجام شد و 

اثربخشی خوبی نیز در بین مخاطبان دانش آموز داشت.
وی تاکید کرد: اثربخشــی فرهنگ سازی در ســنین پایین به مراتب 
بیشتر است چرا که در صورت آموزش، فرد در بزرگسالی خود را ملزم به 

رعایت آنها می داند.
صلواتی افزود: آموزش نکات ایمنی ترافیک در ســال های گذشته به 
بیش از ۲۵ هزار نفر از دانش آموزان مدارس حاشــیه راه های اســتان 

به صورت حضوری و با همکاری آموزش و پرورش، انجام شد.

معاون حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: با وجود آموزش های 
ارائه شــده، در برخی موارد اســتفاده از کلاه ایمنی و کمربند برای همه 
سرنشــینان موتورســیکلت و خودرو در ســطح جاده ها جدی گرفته 

نمی شود.
صلواتی افزود: در کنار ارائه آموزش و فرهنگسازی، باید محرومیت های 
اجتماعی برای متخلفان در نظر گرفته شود و در قوانین موجود بازنگری 

شود.
وی خاطرنشان کرد: پلیس راه استان نیز برای ایجاد ایمنی در جاده های 
روستایی و حاشــیه راه ها و ارائه آموزش به مردم به ویژه دانش آموزان 
همواره با اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای همکاری و همراهی 

داشته  است.
استان اصفهان دارای ۱۱ هزار و ۵۰۰ کیلومتر راه است که به دلیل موقعیت 
خاص آن در مرکز و به عنوان چهار راه ترانزیت بار و مســافر کشور، رتبه 
اول حمل بار و رتبه سوم حمل مسافر را داراست؛ این استان دارای ۳۹۹ 
کیلومتر آزادراه، یکهزار و ۶۵۹ کیلومتر بزرگراه، ۲ هزار و ۷۹۱ کیلومتر راه 

همسنگ و ۲۹ کیلومتر آزادراه است.
اســتان پنج میلیون و ۴۰۰ هزار نفری اصفهان دارای ۱۱۴ شهر و حدود 

یکهزار و ۹۰۰ روستا و آبادی است.

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران گفت: بر اساس آمار گمرک ایران، از ابتدای سال 
جاری تا پایان مهر ماه، تجارت خارجی کشور به استثنای نفت خام نفت کوره، نفت 
سفید و بدون احتساب صادرات از محل تجارت چمدانی به ۷۲ میلیارد دلار رسید.
به گزارش ایسنا، محمد لاهوتی در نشســت خبری گفت: میزان صادرات قطعی 
کالاهای غیرنفتی کشور )به اســتثناینفت خام نفت کوره، نفت سفید و همچنین 
بدون صادرات ازمحل تجارت چمدانی( بالغ بر ۸۸ هــزار و ۷۰۱ هزار تن بهارزش 
۳۲.۵۲ میلیارد دلار محاسبه شــد. صادرات در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 
افزایش ۱۱.۴۸ درصدی در وزن و ۱۴.۷۲ درصدی در ارزش دلاری داشته است. وی 
با بیان اینکه ورود موقت یکی از روش های اصلی برای پر کردن ظرفیت های خالی 
تولید است که واردکننده می تواند با منابع خود به صورت اعتباری مواد اولیه را وارد 

کند، گفت: دولت باید به روش ورود موقت توجه ویژه داشته باشد.
لاهوتی افزود: به طور میانگین در کشور تمامی صنایع با ظرفیتی کمتر از ۵۰ درصد 

کار می کنند و اگر دولت روش های رفع تعهد ارزی واردات موقت را تســهیل کند، 
می تواند ظرفیت خالی را پر کند.

رئیس کنفدراســیون صادرات ایران گفت: هم اکنون صرفا ۵۰۰ میلیون دلار ورود 
موقت در کشور صورت می گیرد، در حالیکه اگر روش ها تسهیل شود، می تواند ورود 

موقت به دو تا سه میلیارد دلار هم برسد.
وی در ادامه به تشــریح تصمیمات جدید کارگروه بازگشــت ارز صادراتی مبنی 
ایفای تعهــدات ارزی ناشــی از ورود موقت پرداخت و تصریح کرد: دسترســی 
به پروانه های صادراتی ســال ۱۴۰۲ به منظور بازگشــت ارز صادرات طبق تمامی 
روش های اعلامی کارگروه بازگشــت ارز بدون در نظر گرفتــن میزان رفع تعهد تا 
سقف ۱۵ ماه، ایجاد خواهد شد و جهت برخورداری از معافیت های مالیاتی امکان 
صرفا برای پرونده های دارای مهلت قانونی ۱۵ ماه تا پایان آبان ماه در سامانه ها 

ایجاد خواهد شد.
لاهوتی افزود: دسترســی به پروانه های صادراتی که مهلت ۱۵ ماهه آنها به پایان 
رسیده، در تمامی سامانه ها مسدود می کردند. در خصوص صادرات سال ۱۴۰۳ 
از محل ورود موقت، که تشریفات گمرکی محموله های صادره با قبض انبار انجام 
نشده نیز این حکم نافذ است و ارسال پرونده از سوی گمرک ورود موقت کننده، تا 
پایان بهمن ۱۴۰۳ امکان پذیر خواهد بود و گمرک پس از بررسی حداکثر تا پایان 

سال ۱۴۰۳ امکان ارسال پرونده ها به بانک مرکزی را خواهد داشت.
به گفته رئیس کنفدراسیون صادرات ایران، اطلاعات پروانه های صادراتی مربوط 
به صادرات سال ۱۴۰۲ از محل ورود موقت که اطلاعات آنها به بانک مرکزی صادر 
نشده است، حداکثر تا پایان روز ۱۵ دی ماه ۱۴۰۳ امکان پذیر است؛ ضمن اینکه 
مهلت ارسال درخواست این دسته از صادرکنندگان به گمرک ورود موقت کننده تا 

پایان ۱۵ آذرماه جاری خواهد بود و این مهلت تمدید نمی شود.

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران اعلام کرد

تجارت خارجی ایران ۷۲ میلیارد دلاری شد

خبر روز

سازمان راهداری و حمل  و نقل جاده ای در سال های 
گذشته، ایمنی کاربران آسیب پذیر جاده ای اعم از عابران 
پیاده به ویژه دانش آموزان، راکبان موتورسیکلت و 
رانندگان ماشین آلات کشاورزی و وانت بارها را بصورت 

جدی در دستور کار خود قرار داده  است

دبیر انجمن صنفی راهنمایان گردشگری استان اصفهان:

اصفهان شهری با تاریخ غنی در صنعت سنگ
دبیر انجمن صنفی راهنمایان گردشگری استان اصفهان گفت: در ایران و اصفهان نه تنها در فناوری 
تولید و فرآوری سنگ قابلیت زیادی برای جذب گردشگر وجود دارد بلکه در حوزه تولید دستگاه ها 
و ماشین آلات نیز تخصص داریم. به گزارش »ایراســین«، گردشگری صنعتی یکی از شاخه های 
نوین گردشگری است که به بازدید از کارخانه ها، کارگاه ها و مناطق صنعتی مرتبط می شود و از این 
فرصت می توان در حوزه ظرفیت های صنعتی استان اصفهان به ویژه ســنگ، بهره برد. آشنایی با 
فرآیند تولید، مشاهده فرهنگ محلی و آداب و رسوم کارگران و صنعتگران، چگونگی ایجاد اشتغال 
و رونق اقتصادی محلی، جذب سرمایه گذار و... از مزیت های گردشگری صنعتی در حوزه سنگ به 
شمار می رود. در این راستا گفت و گویی با میلاد گاذر دبیر انجمن صنفی راهنمایان گردشگری استان 

اصفهان انجام شده که مشروح آن را در ادامه می خوانید؛

اصفهان چه ظرفیت های گردشــگرپذیری در حوزه صنعت ســنگ دارد و چگونه می توان این 
ظرفیت ها را معرفی کرد؟

درست مقابل پالایشــگاه اصفهان، شــهرک صنعتی محمود آباد قرار دارد که بزرگ ترین شهرک 
تخصصی سنگ ایران شناخته می شود و شهرک رضوانشــهر نیز به صنعت سنگ اختصاص دارد 
و سنگبری های دیگر به شکل هســته های تجمعی چند واحدی در اطراف اصفهان و معادن سنگ 
لاشتر و دیگر معادن که در سطح اســتان پراکنده هســتند از جمله ظرفیت های صنعت سنگ به 

حساب می آیند.

چه جذابیت هایی برای گردشگران در این حوزه وجود دارد؟
سنگ به شکل فرآوری نشده از همه جای ایران به شهر اصفهان آورده و برای ارائه به بازارهای داخلی 
و خارجی آماده می شود. در واقع فرآیند تولید سنگ می تواند برای گردشگران جذابیت داشته باشد 
که حجم زیادی از نیروی کار استان به این صنعت اختصاص دارد و بخشی از درآمدهای استان نیز به 
این صنعت وابسته است و از تولیدکنندگان مطرح کشور حداقل ۵ الی ۶ نفر در اصفهان حضور دارند. 
از سویی دیگر با توجه به حجم تولید بالا این محصولات با قیمت مناسب تری برای تأمین سنگ کل 

کشور ارائه می شود و همین امر باعث شده تا مشتریان بی شماری را داشته باشد.

ظرفیت صنعت سنگ اصفهان چه ویژگی های منحصر به فردی دارد و آیا در سایر استان ها نیز 
چنین ظرفیتی وجود دارد؟

روند تولید می تواند به عنوان یک جاذبه معرفی شود و همانطور می توان فرصت هایی را برای بازدید 
گردشــگران خارجی فراهم کرد. اصفهان به نقاط مختلف جهان از جمله چین، ترکیه، کشــورهای 
حاشیه خلیج فارس، استرالیا و آمریکا صادرات مستقیم دارد اما به دلیل تحریم ها بیشتر سنگ ها 
به عراق و ترکیه می رود و به اسم این کشورها به سایر کشــورها صادر می شود. بنابراین اگر بتوانیم 
این محصول را به عنوان تولیدات داخلی معرفی کنیم برای کشورهای دیگر شناخته تر می شود. برای 
نمونه معادن لاشتر نرسیده به اصفهان سنگ طوسی رنگ تولید می کنند که دفاتر شرکت اپل و زارا با 

این سنگ دکور شدند و از اصفهان صادر شده اما با برندهای کشورهای دیگر.

با توجه به تجربه ای که دارید، ســایر کشــورها از ظرفیت های صنعتی خــود چگونه در بحث 
گردشگری استفاده می کنند؟

در حوزه گردشگری صنعتی که مربوط به صنعت سنگ باشد می توان نام کشورهای چین و ایتالیا 
را برد که گردشگر تخصصی ســنگ را دارند و از کارخانه های ســنگ آنها بازدید می شود و در ایران 
و اصفهان نه تنها در فناوری تولید و فرآوری ســنگ قابلیت زیادی وجــود دارد بلکه در حوزه تولید 
دستگاه ها و ماشین آلات نیز تخصص داریم و محصولات و تجهیزات فرآوری سنگ، تولید و صادر 

می کنند. به همین خاطر ظرفیتش را داریم که در آینده بیشتر در این حوزه تمرکز کنیم.

اخبار

گزارش

معاون قضایی و نظارت تعزیرات حکومتی اصفهان از حضور گشت تعزیرات 
حکومتی در یک واحد صنفی رســتوران متقلب که به بهانه فروش اقتصادی 

غذای بی کیفیت و غیر بهداشتی عرضه می کرد، خبر داد.
براتعلی صالحی، معاون قضایــی و نظارت تعزیرات حکومتــی اصفهان در 
گفت وگو با » فارس« اظهار کرد: گشت مشــترک نظارتی تعزیرات حکومتی 
از یک واحد صنفی رســتوران متقلب کــه به بهانه فــروش اقتصادی غذای 

بی کیفیت و غیربهداشتی عرضه می کرد، بازرسی کرد.
وی افزود: در بازرسی از این واحد صنفی رستوران مقدار قابل توجهی گوشت 
قرمز تاریخ گذشته و همچنین پخته شده از نوع کباب که مجدد چرخ شده بود 

و رنگ مصنوعی مشاهده و کشف شد.
صالحی ادامه داد: با اعلام نظر ضابطان پیرامون غیربهداشتی و مضر سلامت 
انسانی بودن این مواد اولیه با دســتور رئیس شعبه سیار تعزیرات حکومتی 

حاضر در محل، تخلف محرز شد و این واحد صنفی پلمب شد. 
معاون قضایی و نظارت تعزیرات حکومتی اصفهان گفت: این واحد صنفی با 
تبلیغ خلاف واقع و متقلبانه در فضای مجازی اقدام به جلب مشتری زیادی 

کرده بود. وی تصریح کرد: گشت مشترک نظارتی تعزیرات حکومتی با حضور 
ضابطان از شبکه بهداشت و دامپزشکی پیرامون اعلام گزارش یک شهروند در 
سامانه ۱۳۵ تعزیرات حکومتی به محل مراجعه و تخلفات مشاهده و گزارش 

آن را تنظیم و برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال کردند.

معاون قضایی و نظارت تعزیرات حکومتی اصفهان خبرداد؛

پلمب رستوران متقلب در اصفهان
 اقتصاد ایران نیازمند 

فیزیوتراپی است
وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی گفت: 
اســتعاره غلطی مبنی بر نیازمنــدی اقتصاد 
ایران به جراحی وجود دارد به نظر من اقتصاد 
ایران جراحــی نمی خواهد بلکــه احتیاج به 
فیزیوتراپی و تغییر ســبک رفتــاری دارد. به 
گــزارش »ایســنا«، احمد میــدری در جمع 
تولیدکنندگان و صنعتگــران اتاق تهران اظهار 
کرد: با تلاش های فردی راه به جایی نخواهیم 
برد و چه بسا به بدترین وضع دچار می شویم، 
تلاش های فــردی در یــک چارچوب خاص 
همچون بازار رقابتی، اطلاعات شــفاف تاثیر 
گذار است، اما در عرصه تغییر و تحول نمی شود 
هر کســی کار خودش را انجام دهد و نتیجه 
مطلوب بدســت بیاید. وی تشــکیل کمیته 
مشــترک را راهکار حل چالش های موجود 
عنوان کرد و افزود: با تشــکیل این کمیته هر 
فصل یک چالــش را برطرف کنیــم و در این 
مســیر بلندپروازی نکنیم، زیــرا امکان پذیر 
نیســت. به عنوان نمونه از انبوه مشکلاتی که 
مطرح شــد اتاق به نمایندگی اعلام کند که در 
زمستان ۱۴۰۳ می خواهیم یکی از چالش ها 
را حل کنیم. میدری با اشاره واگذاری بنگاه ها 
گفت: الگویی دنبال می کنیم تا بر اساس آن 
بتواینم مدیریت را واگــذار کنیم که در برخی 
صنایع از جملــه صنعت هتلــداری ما با ۵۸ 
هتل و چند خط هوایی قابل انجام است. وی 
افزود: بر این اســاس با حفظ مالکیت هتل 
ها، مدیریت آنها را برای ۲۰ سال بهره برداری 
واگذار می کنیــم و به تدریــج از بنگاهداری 
خارج می شویم و مالکیت را واگذار می کنیم، 
زیرا الگوی واگذاری به صــورت فروش یک 
مرتبه در ایران به دلیل وجود مسائل حقوقی 
در شرکت ها شدنی نیست به عنوان نمونه به 
یکباره ملکــی پیدا و پرونده ای رو می شــود 
که ارزش دارایــی نصف یا دوبرابــر می کند. 
برای تسریع در واگذاری ها، کمیته ای در سه 
ماهه اخیر تشکیل شده و با جدیت پیگیر این 
موضوع هستیم. با نهادهای مختلف در حال 
گفت وگو هستیم و از همکاری اتاق ها در این 

عرصه نیز استفاده خواهیم کرد.
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استادیار دانشگاه هنر اصفهان، در آیین رونمایی دو کتاب مهم از تاریخ اصفهان، 
بر اهمیت پژوهش های ماندگار محمد مهریار درباره قلعه شاه دز و ضرورت 
توجه به میراث گمشده اصفهان تأکید کرد. به گزارش »مهر«، شامگاه دوشنبه 
۲ کتاب »شاه دز کجاســت؟« و »سقاخانه ها و ســنگ آب های اصفهان« 
رونمایی شد. در این مراسم، علی شجاعی، باستان شناس و استادیار دانشگاه 
هنر اصفهان، به بررسی نقش مرحوم محمد مهریار، محقق، ایران شناس و 
ادیب برجسته اصفهان، در شناخت قلعه تاریخی »شــاه دز« پرداخت و از 

اهمیت بازخوانی میراث مکتوب این شخصیت برجسته سخن گفت.

مهریار؛ سه ضلعی دانش ایرانی، اسلامی و غربی
شجاعی با تأکید بر جامعیت علمی مرحوم مهریار، او را نماد دانش سه وجهی 
معرفی کرد و گفت: مهریار با تســلطی بی نظیر بر علوم قدیم و دانش غربی، 
یکی از تأثیرگذارترین شخصیت های تاریخ پژوهی اصفهان است. او نه تنها در 
فلسفه و منطق اسلامی برجسته بود، بلکه آشنایی عمیقی با زبان های غربی، 
تاریخ ایران و هنر داشت که همین تنوع دانش، آثار او را ماندگار کرده است که 
پیشنهاد جمع آوری و چاپ مقالات متعدد مهریار می تواند گام بزرگی برای 

شناساندن میراث او به نسل های آینده باشد.

شاه دز؛ قلعه ای گمشده در کوه صفه
این باستان شناس در ادامه به اهمیت تاریخی قلعه شاه دز، اثر برجسته ای 
از دوره سلجوقی، پرداخت و اظهار کرد: تا پیش از تحقیقات مرحوم مهریار، 
مکان دقیق قلعه شاه دز مشخص نبود و حتی محققان بزرگی مانند استاد 
همایی و هنرفر اطلاعات نادرستی در این زمینه ارائه داده بودند. مرحوم مهریار 
با اشراف بر متون تاریخی و پژوهش های میدانی، محل دقیق این قلعه در 
کوه صفه را شناسایی کرد و نقشی حیاتی در روشن کردن این بخش از تاریخ 
اصفهان ایفا کرد. وی ضمن تقدیر از تلاش های زنده یاد وارطان میناسیان در 
زمینه نقشه برداری و مستندسازی شاه دز، همکاری او با مهریار را نقطه عطفی 
در شناخت این اثر تاریخی دانست. و بازنشر تصاویر و نقشه های ارائه شده 
توسط این دو پژوهشگر با کیفیت بهتر را اقدام مهمی در حفظ و تقویت هویت 

تاریخی اصفهان بیان کرد.

میراث اصفهان؛ فرصتی برای پژوهش های آکادمیک
این مراســم فرصتی بود تا شــجاعی به کمبود پژوهش هــای میدانی در 
محوطه های تاریخی اصفهان، از جمله کوه صفه، اشاره کند. او تأکید کرد که 
کاوش های گسترده باستان شناسی می تواند به کشف لایه های پنهان تمدن 
اصفهان پیش از اســلام بینجامد و شواهد بیشــتری از دوره های مختلف 
تاریخی این شهر به دست دهد. وی از ســاخت مستندی با عنوان »شاه دز 

کجاست؟« در دهه ۷۰ یاد کرد و آن را گامی دیگر در معرفی این اثر دانست. 
شجاعی از مرکز اصفهان شناسی خواست تا آثار تصویری و مکتوب مرتبط با 
شاه دز و ســایر میراث فرهنگی اصفهان را به شکلی گسترده تر در دسترس 
پژوهشگران قرار دهد. اســتادیار دانشــگاه هنر اصفهان گفت: امیدواریم 
با تلاش های پژوهشــگران، نهادهای علمی و فرهنگی، شــاهد انتشار آثار 
ارزشمندی در زمینه تاریخ، باستان شناســی و هنر اصفهان باشیم که نه تنها 
به شناخت بهتر این شهر کمک کند، بلکه بستری برای گسترش تحقیقات 

آینده نیز فراهم آورد.

 سقاخانه های اصفهان در خطرنابودی است
نویسنده کتاب »سقاخانه ها و سنگاب های اصفهان« گفت: سقاخانه های اصفهان در خطرنابودی 
است. به گزارش »مهر«، شامگاه دوشنبه، آیین رونمایی از چاپ دوم کتاب های »شاه دز کجاست؟« 
و »سقاخانه ها و سنگاب های اصفهان« 
در انتشارات سازمان فرهنگی شهرداری 
اصفهان برگزار شد. این مراسم به همت 
مرکــز اصفهان شناســی و خانــه ملل 
و با حضــور منصور دادمهر، پژوهشــگر 
و نویســنده کتــاب »ســقاخانه ها و 

سنگاب های اصفهان«، برگزار شد.
در این نشست، منصور دادمهر سخنانی 
تأثیرگذار درباره اهمیت تاریخی، فرهنگی 
و معنوی ســقاخانه ها و ســنگاب های 
اصفهان ایراد کرد و از وضعیت کنونی این آثار باستانی و خطراتی که آن ها را تهدید می کند، به شدت 
ابراز نگرانی کرد. وی در ابتدای ســخنانش به انگیزه های شخصی و حرفه ای خود در تحقیق درباره 
سقاخانه ها و ســنگاب های اصفهان پرداخت و اظهار کرد: به دلیل گذشت سال ها از تاریخچه این 
میراث فرهنگی، بسیاری از سقاخانه ها و ســنگاب ها یا نابود شــده اند یا به طور جدی در معرض 
تخریب قرار دارند. من بر این شدم که این زبان خاموش سنن اجتماعی را از دل تاریخ بیدار کنم و با 

عکسبرداری و پژوهش در مورد این آثار، آن ها را به نسل های آینده بشناسانم.
نویسنده کتاب »سقاخانه ها و سنگاب های اصفهان« افزود: »آب« و »آتش«، دو عنصر اساسی در 

تاریخ ایران باستان، در شکل گیری سقاخانه ها نقش مهمی ایفا کرده اند.
وی ادامه داد: ایرانیان باستان در آیین های مذهبی خود احترام ویژه ای به آب و آتش قائل بودند. او 
گفت که »در آیین زرتشتی، معابد آبی و آتشکده ها برای ستایش این دو عنصر ساخته می شدند و 
پس از اسلام نیز ایرانیان سنت های پیشین را در قالب های جدید حفظ کردند. سقاخانه ها به عنوان 

محل هایی برای تلاقی دو عنصر مقدس آب و آتش به وجود آمدند.
دادمهر به ویژگی های خاص سقاخانه ها پرداخت و تأکید کرد: این مکان ها، علاوه بر اهمیت مذهبی، 
به عنوان محلی برای تجمع مردم و برگزاری مراسم های معنوی و مذهبی در شب های جمعه و ایام 

خاص نقش مهمی داشته اند.
وی گفت: برخی از سقاخانه ها توسط افراد نیکوکار و واقفین ساخته می شدند و به عنوان محل هایی 
برای رفع عطش و نیازهای مردم استفاده می شــدند. این مکان ها نه تنها از نظر اجتماعی، بلکه از 
نظر فرهنگی و معنوی نیز اهمیت ویژه ای دارند. این پژوهشــگر از وضعیت کنونی ســقاخانه ها و 
ســنگاب های اصفهان گلایه کرد و به خطرات نابودی این میراث فرهنگی در نتیجه توسعه شهری 
اشــاره کرد. وی تأکید کرد: بســیاری از این آثار به ویژه ســنگاب ها به دلیل بی توجهی مسئولین و 

توسعه های شهری تخریب شده اند و برخی دیگر هنوز در معرض تخریب قرار دارند.
دادمهر خواســتار ایجاد موزه ای به نام موزه آب برای حفظ و معرفی این میراث تاریخی و فرهنگی 
شد و گفت: موزه ای که نه تنها آثار تاریخی را حفظ کند، بلکه بتواند پژوهش های علمی و آموزشی در 

زمینه تاریخ آب و استفاده از آن در گذشته انجام دهد.
وی از مسئولین خواست تا با توجه به اهمیت سقاخانه ها و ســنگاب ها به عنوان بخشی از میراث 
فرهنگی اصفهان، در طرح های شهری و عمرانی خود، این آثار را نادیده نگیرند و از تخریب بیشتر 
آن ها جلوگیری کنند. این پژوهشگر به اهمیت حفظ هویت فرهنگی و دینی مردم ایران در ارتباط با 

آب و آتش اشاره کرد و گفت: باید از این میراث فرهنگی در برابر تهدیدهای مدرن محافظت کنیم.
وی تأکید کرد: حفظ سقاخانه ها و سنگاب ها باید به عنوان یک اولویت فرهنگی در نظر گرفته شود و 
خواستار همکاری مردم، پژوهشگران و مسئولین در این زمینه شد. وی افزود که اگر این میراث ها 

از دست بروند، بخشی از تاریخ و هویت فرهنگی اصفهان و ایران به فراموشی خواهد سپرده شد.

اخبار

سرپرست هیئت باستان شناسی تپه قشلاق از پایان چهارمین فصل پژوهش 
میدانی در تپه ۷۵۰۰ ساله قشــلاق خبر داد و با بیان اینکه دامنه های این تپه 
مهم به علت آبگیری سد تالوار غرقاب شده است و تنها رأس تپه در دسترس 
قرار دارد، درباره این کشــف تازه باستان شناسی در ایران اظهار کرد: بر اساس 
کاوش های باستان شناسی، روستای قشلاق بیش از ۱۴ متر انباشت فرهنگی 
را داراست؛ آغاز استقرار در این روستا به هزاره پنجم پیش از میلاد بازمی گردد، 
با این حال در این محوطه رگه هایی از فرهنگ های دوره حاجی فیروز و اواخر 

هزاره ششم قبل از میلاد مشاهده می شود. 
آغاز هزاره پنجم پیش از میلاد با فرهنگ دالما شــناخته می شــود که یکی از 
پیچیده ترین فرهنگ های پیش از تاریخ محسوب می شود که گستره وسیع 

فرهنگی در نقاط مختلف دارد.
به گزارش »ایمنا«، مهناز شــریفی افزود: در ایــن کاوش، بقایای معماری، 
سفالینه های منقوش و مخطط دالما، مُهره های تزئینی و ابزارهای سنگی به 
دست آمد. مطالعه مواد فرهنگی این محوطه ارتباط نزدیک ساکنان بیجار را 
با شرق زاگرس مرکزی در دره های کنگاور از یک ســو و ارتباط با فرهنگ های 
حوضه دریاچه ارومیه و مناسبات فرهنگی با ســاکنان شمال بین النهرین و 
شرق آناتولی را از دیگر سو نشــان می دهد. وی گفت: یکی از مهم ترین نکاتی 

که در کاوش لایه های باســتانی این تپه مشاهده شد، شواهد زمین لغزش و 
یا نشست زمین است که در نوع خود جالب توجه بوده و تاکنون از کاوش های 

باستان شناسی به ندرت به دست آمده است.
شریفی با بیان اینکه تپه قشلاق حدود ۹ متر انباشت عصر مس و سنگ قدیم 
و ۵ متر انباشت مس و سنگ جدید را داراست، تصریح کرد: در تپه قشلاق تأثیر 
مؤلفه های طبیعی و بومی منطقه بر شاخصه های فرهنگی مشاهده می شود: 
۱- استفاده از گچ در الحاقات معماری و اندود کردن کف منازل و انباری ها )از 
گچ به عنوان ماده ای برای تثبیت و استحکام بخشــی خمره های درون بافت 
معماری استفاده شده است.( ۲- با توجه به اینکه منطقه نیمه استپی است، 
اما انطباق زیستی و وابستگی اقتصادی به سه عنصر هم زمان دامداری، شکار، 
ماهیگیری و کشاورزی مشاهده می شود. ۳- استفاده گسترده از منابع زیست 
محیط منطقه در قشلاق کاملًا مشهود است. نه تنها شکار حیوانات درشت جثه 
انجام می شده اســت، بلکه در کنار آن از خرگوش، روباه، خوک، لاک پشت و 

ماهی نیز استفاده شده است.
وی افزود: سنگ های ابسیدین کشف شده، بیانگر ارتباطات تجاری با حوضه 
دریاچه وان ترکیه اســت که ایــن ابزارها از آن منطقه وارد تپه قشــلاق بیجار 
شده اند؛ در قشــلاق چند نمونه ســفال گونه عبید هم به دست آمده است که 
آزمایشات پتروگرافی، XRF و XRD بیانگر تعلق آن ها به بین النهرین است 
و این موارد نشــان دهنده مراودات تجاری قشــلاق به دنیای پیرامون بوده و 
این امر نشان دهنده این است که قشلاق علاوه بر اینکه مرکز تجاری محسوب 
می شــده، یک مرکز ارتباطی با دیگر نقاط نیز بوده است و با مناطق بسیار دور 
از جمله آناتولی و بین النهرین مناســباتی داشته است که این جایگاه موجب 
پایداری، استمرار و استقرار این ســکونتگاه شده است. در کاوش های فصل 
سوم قشلاق مُهرهای مسطح و نخستین مُهر استوانه ای به دست آمده است 
که نشان دهنده نظام مالکیت و شــبکه محلی نظام مبادلاتی است، مُهرهای 
قشلاق نشــانگر نوعی رتبه بندی اجتماعی )مالکیت های فردی و ظهور طبقه 

اشــرافی( اســت و ظهور اولیه پیچیدگی های اجتماعی و اقتصادی را نشان 
می دهد.

وی اظهار کرد: یکی از دلایل فروپاشی روستای قشلاق بیجار را شاید بتوان در 
بحث های زیست محیطی جســت وجو کرد؛ به نظر می رسد وجود کانسارهای 
گچ و مس در بافت زمین منطقه و به تبع وجود فلزات ســنگین و ســمی در 
زیســت بوم منطقه، در بلندمدت مانعــی عمده در تشــکیل جوامع مترقی و 
پرجمعیت و در نهایت فروپاشی زیســتگاهی در پیش از تاریخ در منطقه بوده 
است. میزان آلودگی بعضی چشمه های آب منطقه به فلزات سنگین همچون 
سرب، آرسنیک و کادمیوم که بقایای آن در استخوان های حیوانات ۷۰۰۰ سال 
پیش و اســتخوان های حال حاضر منطقه شناخته شــده است، می تواند به 
عنوان عاملی برای شکوفا نشدن فرهنگی و فروپاشی جمعیتی در این منطقه 
در بیشتر دوره ها باشــد. با توجه به اینکه دره تالوار نیز از لحاظ زمین شناسی 
دارای شرایط ویژه است که به صورت طبیعی زمینه آلودگی توسط بعضی فلزات 
سنگین را فراهم کرده اســت، بنابراین این آلودگی از طریق زنجیره غذایی به 
جانوران و انسان ها نفوذ کرده و مانع رشــد جمعیت در این دره شده است، از 
این رو از اصلی ترین عوامل فروپاشی زیستگاهی در این دره، می تواند همین 

عامل باشد.

کشف بقایای ۷۵۰۰ ساله در غرب ایران

 چهار شنبه ۳۰ آبان ۱۴۰۳ / ۱۸ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۰ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۱

چفیــه فلســطینی در فهرســت میــراث فرهنگی 
ناملموس سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی جهان 
اسلام )آیسسکو( به ثبت رســیده است. به گزارش 
»ایمنا«، این خبر به مناســبت »روز ملی چفیه« در 
بیانیه ای رسمی منتشر شد. در بیانیه وزارت فرهنگ 
فلسطین آمده اســت که ثبت چفیه فلسطینی در 
فهرست میراث فرهنگی ناملموس آیسسکو گامی 
مهم در حفظ هویت فرهنگی و ملی فلسطین است. 
وزیر فرهنگ فلسطین در این خصوص گفت: »چفیه 
فلسطینی نماد هویت ملی ما و گواهی زنده بر مبارزه 
مستمر مردم فلسطین است. این نماد نه تنها بیانگر 

مقاومت در برابر اشغالگری، بلکه نشانگر همبستگی 
اقشار مختلف جامعه فلســطینی در جهت آزادی و 
استقلال است.« عماد حمدان افزود: »وزارت فرهنگ 
با تلاش های بی وقفه خود برای ثبت چفیه فلسطینی 
در فهرســت میراث فرهنگی ناملموس آیسســکو 
به دنبال حفظ این میراث فرهنگی مهم اســت تا به 
عنوان بخشی از تاریخ، در یادها باقی بماند.« چفیه 
فلسطینی که گاهی اوقات با نام »کوفیه« نیز شناخته 

می شود، در اصل از لباس های سنتی عربی است که 
در مناطق مختلف خاورمیانه و شمال آفریقا استفاده 
می شده است. اما در دهه های اخیر، این چفیه بیشتر 
به نماد مقاومت فلســطینی ها در برابر اشغالگری 
تبدیل شده است. در گذشته، چفیه به طور سنتی برای 
محافظت از سر و گردن در برابر آفتاب و گرد و خاک 
در مناطق بیابانی و کوهستانی استفاده می شد. اما 
در دهه ۱۹۳۰ میلادی و در دوران مبارزات فلسطینیان 

علیه استعمار بریتانیا و در ادامه در جریان انتفاضه ها 
و قیام ها علیه اشغالگری رژیم صهیونیستی، چفیه به 
یک نماد سیاسی و هویت ملی فلسطینی تبدیل شد. 
چفیه فلسطینی در سال های اخیر به نمادی جهانی 
تبدیل شده است. بســیاری از فعالان حقوق بشر، 
سیاستمداران و مردم در سراســر جهان از این نماد 
برای نشان دادن حمایت از حقوق مردم فلسطین و 
مخالفت با اشغالگری استفاده کرده اند. در کشورهای 
مختلف، به ویژه در میان فعالان ضد جنگ و مدافعان 
حقوق بشر، چفیه به عنوان نماد همبستگی با مردم 

فلسطین شناخته می شود.

چفیه فلسطینی در فهرست میراث فرهنگی آیسسکو ثبت شد

نابودیهویتتاریخیاصفهاندرسایهبیتدبیریها

فاجعه در »شاه دز«

مفاد آراء
8/323 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شماره 140360302253000418 مورخ 1403/08/03 آقای محمد خسرويان 
چم پيری فرزند اسفنديار نسبت به ششــدانگ يک درب باغ به مساحت 538/70  متر 
مربع قســمتی از پلاک 254- اصلی واقع در چم پير بخــش 9 ثبت اصفهان خريداری 
 شــده با واســطه از مالک رســمی محمد ابراهيم خســرويان چم پيری جهت الحاق

 با پلاک 91 فرعی
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/30

م الف: 1817512 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
مفاد آراء

8/324 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 

مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302253000362 مورخ 1403/07/12 آقای بهمن شمس 
اشراق فرزند رمضانعلی نسبت به ششدانگ يک درب باغ به مساحت 628/05  متر مربع 
قســمتی از پلاک 281 فرعی از 165- اصلی  واقع در مــورکان بخش 9 ثبت اصفهان 

خريداری شده با واسطه از مالک رسمی جمال شمسی مورکانی
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/30

م الف: 1817205 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
فقدان سند مالکیت

8/325 شــماره نامــه: 140385602011005267 -1403/08/27 نظــر به اينکه 
ســند مالکيت 13/5 سهم مشاع از 30 ســهم  شــش دانگ پلاک ثبتی شماره 1129  
فرعی از 18  اصلــی واقع در بخش 4 خوانســار ذيــل دفتر امــلاک الکترونيکی  به 
 شــماره 140220302011002418 و شــماره چاپــی بــه شــماره 778375 به نام
 اقدس قشونی  ثبت و صادر و تســليم گرديده است ســپس نامبرده با ارائه درخواست 
 کتبی بــه شــماره وارده 140321702011005078 به انضمام دو برگ استشــهاديه
 محلی که امضاء شهود آن ذيل شماره 140302155852000376 به گواهی دفترخانه 
 5 خوانسار رسيده است مدعی است که سند مالکيت آن به علت جابجايی مفقود گرديده
  اســت و درخواســت صــدور المثنــای ســند مالکيــت ملک فــوق را نمــوده اند

 لــذا مراتب بــه اســتناد تبصــره يــک اصلاحــی ذيــل مــاده 120 آييــن نامه 
قانــون ثبــت در يــک نوبــت آگهی مــی شــود چنانچــه کســی مدعــی انجام 
معاملــه نســبت بــه ملــک مرقــوم يــا وجــود ســند مالکيــت نــزد خــود می 
 باشــد از تاريــخ انتشــار ايــن آگهــی ظــرف مــدت ده روز اعتــراض خــود را
  کتباً ضمن ارائــه اصل ســند مالکيت يا ســند معامله به اين اداره تســليم و رســيد

 اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل ســند مالکيت به ارائه کننده ســند مســترد 
 گردد بديهی اســت اگر ظرف مــدت مقرر اعتراضی نرســيد يا در صــورت اعتراض

 سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات 
خواهد شد. م الف: 1829694  اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 

تحدید حدود اختصاصی
8/326 نظر به اينکه تحديد حدود ششــدانگ قطعه زمين به مســاحت 1216.75 متر 
مربع به شــماره پلاک 3436 فرعی از 49 اصلی واقع در بخش يــک حوزه ثبتی قمصر 
که طبــق پرونده ثبتــی بنام ســعيد واردی در جريان ثبت .اســت بعلــت عدم حضور 
متقاضی ثبــت بعمل نيامده بنا به دســتور اخير مــاده 15 قانون ثبــت و طبق تقاضای 
نامبرده تحديد حدود پــلاک مرقــوم در روز 1403/10/11 ســاعت 8 صبح در محل 
شــروع و به عمل خواهد آمد و در صورت مصادف با روز تعطيلــی عمليات تحديد حدود 
به روز بعد موکول خواهد شــد. لذا به موجب اين آگهی به کليه مجاورين اخطار ميگردد 
که در روز و ســاعت مقرر در اين آگهی در محــل حضور يابند و اعتراضــات مالکين يا 
مجاورين مطابق مــاده 20 قانون ثبــت از تاريخ تنظيم صورتمجلــس تحديدی تا 30 
روز پذيرفته خواهد شــد. طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعييــن تکليف پرونده های 
معترضی ثبــت ، معترض ظرف مــدت يکماه از تاريخ تســليم اعتراض بــه اين اداره 

بايســتی با تقديم دادخواســت به مراجع ذيصلاح قضايی گواهی تقديم دادخواست را 
 اخذ و به اين اداره تســليم نمايد . تاريخ انتشــار: 1403/8/30  . م الف: 1829875   

نرجس نوش آبادی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قمصر   

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود راد پخش ایمن گستر 
درتاریخ 1403/07/18 به شماره ثبت 78397 

به شناسه ملی 14013813894 
ثبت و امضا ذيل دفاترتکميــل گرديده که خلاصه آن به شــرح زير جهت اطلاع 
عموم آگهی ميگردد. موضوع فعاليت :واردات ، توليد ، توزيع دارو واکســن و مواد 
بيولوژيک تجهيزات پرورش دام و طيور و آبزيان مشــاوره علمی و آموزشی تامين 
نهاده های پرورش دام و طيور تاسيس و تجهيز کارخانجات توليد دارو و مکمل دام 
و طيور و صنايع لبنی و بسته بندی تخم مرغ درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای 
لازم از مراجع ذيربط مدت فعاليت : از تاريخ ثبت به مــدت نامحدود مرکز اصلی : 
استان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزی، شهر اصفهان، لنبان، خيابان 
مقداد، کوچه مادی فرشــادی 5، پلاک 38، ســاختمان نارون، طبقه 2 کدپستی 
8184713312 سرمايه شخصيت حقوقی عبارت است از مبلغ 10,000,000 ريال 
نقدی ميزان سهم الشــرکه هر يک از شرکا خانم شکوفا شــهروند به شماره ملی 
1281070701 دارنده 4000000 ريال سهم الشرکه آقای محمد يحيی درستکار 
به شــماره ملی 1291476261 دارنده 6000000 ريال سهم الشرکه اعضا هيئت 
مديره خانم شکوفا شهروند به شماره ملی 1281070701 به سمت مديرعامل به 
مدت نامحدود آقای محمد يحيی درستکار به شماره ملی 1291476261 به سمت 
رئيس هيئت مديره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کليه اوراق و اسناد بهادار 
و تعهد آور شرکت از قبيل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنين 
کليه نامه های عادی و اداری باامضاء رييس هيئت مديره همراه با مهر شرکت معتبر 
می باشد. اختيارات مدير عامل : طبق اساســنامه روزنامه کثير الانتشار زاينده رود 
جهت درج آگهی های شرکت تعيين گرديد. ثبت موضوع فعاليت مذکور به منزله اخذ 
و صدور پروانه فعاليت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره 

ثبت شرکت ها و موسسات غيرتجاری اصفهان )1829401(

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص صبا کنترل دقیق 
به شناسه ملی 10862107179 و به شماره ثبت 52917 
به استناد صورتجلســه هيئت مديره مورخ 1403/08/10 تصميمات 
ذيل اتخاذ شد: آقای محمد رضا خاکپور به شماره ملی 4640103001 
به ســمت نايب رئيس هيئت مديره و عضو اصلــی هيئت مديره آقای 
اسداله خاکپور به شــماره ملی 6299548681 به سمت مديرعامل و 
رئيس هيئت مديره خانم پروانه خاکپور به شماره ملی 6299821345 به 
سمت عضو اصلی هيئت مديره همگی تا تاريخ 1405/08/10 انتخاب 
گرديدند. کليه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت به امضاء مدير عامل 
 منفردا )به تنهايی( همراه با مهر شــرکت دارای اعتبار می باشد. ساير 
نامه هــای اداری به امضاء مدير عامــل منفردا )به تنهايــی( يا نايب 
 رئيس هيات مديره منفردا )به تنهايی( و مهر شــرکت معتبر اســت.

 اداره کل ثبت اسناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غيرتجاری اصفهان )1830284(



ماجرای اصفهان و درهم تنیدگی برق و ناترازی سوخت در دوره سرد سال

مشعل ها پلمب، برق ها خاموش، هوا آلوده!
با دستور رئیس جمهور مازوت سوزی در سه نیروگاه متوقف شد، اما ناترازی انرژی باعث ایجاد مشکلاتی در وضعیت 
برق شده که در این گزارش مورد بررسی قرار گرفته است. به گزارش »ایمنا«، امروزه وضعیت آلودگی هوا در بسیاری از 
کلان شهرها بسیار پیچیده است و به گره ای بدل شده که هر سال در این بازه زمانی با آن دست و پنجه نرم می کنیم، به 
طوری که با رسیدن فصل سرما، بحث آلودگی هوا در شهرهای بزرگ به یکی از مباحث داغ هر محفلی تبدیل می شود که 
متهم اصلی بروز معضلات آلایندگی ها چیزی نیست جز سوختی به نام مازوت که سلامت آسمان و زمین را به مخاطره 
انداخته است، به طوری که در شرایط کنونی، وضعیت مصرف مازوت در نیروگاه های کشور به یکی از مسائل پیچیده 
و بحث برانگیز در مدیریت انرژی، حفظ کیفیت هوا و بخشی جدایی ناپذیر با زندگی انسان ها در نیمه دوم سال تبدیل 
شده است. مازوت، به عنوان یکی از سوخت های فسیلی آلاینده، همواره در فصول سرد سال و هنگام کاهش تأمین 
گاز طبیعی جایگزینی برای نیروگاه ها مطرح می شود که به دلیل قیمت ارزان، نیروگاه ها ناچارند از سوخت کمکی 
استفاده کنند، اما این سوخت هنگام احتراق طی تولید اکسیدهای گوگرد و ازت با شکل گیری دوده و ذرات معلق، 
درجه آلایندگی هوا را افزایش می دهد و اثرات فوری آن در کودکان، سالمندان و بیماران قلبی بسیار واضح تر است، 
چرا که مازوت سوزی در روزهایی از سال اتفاق می افتد که هوای جو ساکن بوده و پدیده طبیعی وارونگی دما رخ داده 
است، در این شرایط توان پالایش و رقیق سازی و صعود آلاینده ها به جو فوقانی از بین می رود و آلاینده های منتشر 
شده در جو پایین محبوس می شود و گلوی آسمان را با هاله ای از ابرهای خاکستری و دود غلیظ می فشارد. پس از 
پشت سر گذاشتن فراز و نشیب های بسیار درباره مصرف مازوت در سال های گذشته، با دستور رئیس جمهور استفاده 

از سوخت مازوت در سه نیروگاه اصفهان، کرج و اراک با هدف کاهش آلودگی هوا و حفظ سلامت مردم ممنوع شد.

نمی توانیم شاهد فوت مردم بر اثر آلودگی باشیم
محمدجعفر قائم پناه، معاون اجرایی رئیس جمهور در حاشیه »کارگروه ملی کاهش آلودگی هوا« اظهار کرد: رئیس 
محترم جمهور دستور دادند به دلیل آلودگی خاصی که در منطقه اصفهان، اراک و کرج ناشی از مازوت سوزی وجود 
داشت و عوارض خطرناک منتج از مصرف این سوخت، استفاده از مازوت در نیروگاه های این شهرها متوقف شود.

وی افزود: سال های گذشته استفاده از سوخت مازوت در نیروگاه ها موجب ناراحتی مردم شده بود، بنابراین در دولت 
مقرر شد، وزارت نیرو مکلف شود که برای رفع ناترازی برق، برنامه مدیریتی هوشمند و شفافی را اعلام و به اطلاع مردم 
برساند. قائم پناه برای خاموشی های احتمالی پیش رو از مردم عذرخواهی کرد و گفت: این اتفاق ممکن است منجر به 
کاهش برق در شبکه توزیع و خاموشی شود، اما چاره ای نداریم زیرا نمی توانیم شاهد مرگ مردم بر اثر آلودگی باشیم، 
از شهروندان می خواهیم در مصرف برق صرفه جویی و در جهت سلامت دیگران در مدیریت برق دولت را همراهی 

کنند، امید است در مدیریت برق بتوانیم زمستان امسال را با کمترین خاموشی سپری کنیم.

هوای پاک حق همه شهروندان است
شینا انصاری، رئیس سازمان حفاظت محیط زیســت با اعلام این خبر در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »هوای 

پاک حق همه شهروندان است. امیدوارم تلاش دولت برای رفع ناترازی انرژی در آینده ای نزدیک به بار بنشیند.«
مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان درباره دلیل اصلی توقف مازوت سوزی، اظهار کرده است: موضوعات حجم بار 
ناترازی انرژی بر روی دوش چند استان به ویژه استان های مرکزی، البرز و اصفهان قرار داشت، به طوری که در نیمه 
دوم سال با مازوت سوزی و آلودگی هوا دست و پنجه نرم می کردیم، از این رو از ابتدای مهر سال جاری بسیاری از 
استان ها از جمله مرکزی و البرز مازوت سوزی را آغاز کردند. وی افزوده است: با برطرف کردن مشکلات ناترازی انرژی 
در تابستان، این دغدغه ها به همراه کمبود گاز در فصل زمستان و نیمه دوم سال تسریع پیدا کرد، بنابراین جلسات 

ملی هم در تهران و شورای عالی انرژی تأکید کرد که سه استان البرز، اصفهان و مرکزی مازوت سوزی را شروع کنند. 
استاندار اصفهان با بیان اینکه استان اصفهان به ویژه کلان شهر اصفهان طی سال ها با بیشترین میزان آلودگی هوا 
دست و پنجه نرم می کند و چندین سال دارای رتبه نخست در مباحث آلودگی هوا است، گفته است: برای رفع معضلات 
کاهش آلودگی ها و نداشتن مازوت سوزی جلسات متعددی در تهران و استان تشکیل شد که با دعوت از متخصصان 
نتایج مطلوبی به دست آمد که می توانیم در بعضی از مصارف بهینه سازی و صرفه جویی صورت گیرد، در این مسیر، 
پیشنهادات متعددی در قالب بسته به معاون اول و شخص ریاست جمهوری ارائه شد و بیشتر این پیشنهادات مقبول 
بود، به طوری که نه تنها برای شهر اصفهان، بلکه برای استان البرز و مرکزی مازوت سوزی متوقف شد تا این بار بر دوش 
کل کشور باشد، امید است که با اجرای چنین دستوری طی سال جاری، دیگر مشکلاتی پیش رو نباشد. جمالی نژاد 
درباره قطعی برق در کلان شهر گفته است: با توقف مازوت سوزی براساس تدوین جدول زمان بندی قطع برق، برای 
تمام استان ها در دستور کار قرار گرفته است، بی گمان در این زمینه باید جلساتی در استانداری اصفهان تشکیل شود 
که طی برنامه ریزی های لازم، مردم، صنایع و کشاورزان با وجود کشت پاییزه کمترین آسیب ها را متحمل شوند. وی 
با بیان اینکه براساس دستورات، مازوت سوزی در اصفهان ممنوع است و بسیاری از واحدهای نیروگاه پلمپ شده 
که در صورت استفاده از مازوت باید فک پلمپ شود، خاطرنشان کرده است: لازم است تاکید کنیم که در هشت واحد 

نیروگاه شهید منتظری به هیچ وجه مازوت سوزی انجام نمی شود.

مشعل های مازوت سوزی نیروگاه اصفهان پلمب است
منصور شیشــه فروش، مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان درباره مازوت ســوزی در فصول سرد سال به 
خبرنگار »ایمنا« می گوید: با برنامه ریزی های صورت گرفته در پاییز سال جاری تاکنون مازوت مصرف نشده است، 
البته نظارت محیط زیســت نیز در این زمینه به صورت پایش آنلاین وجود دارد و با حکم دادستان استان اصفهان 
مشعل های مازوت سوزی پلمب است. وی در پاسخ به اینکه آیا نظارتی برای بازگشایی نشدن پلمب ها وجود دارد، 
می افزاید: کارگروه کاهش آلودگی هوا به دبیری اداره کل محیط زیست استان اصفهان با پیگیری استاندار و مجموعه 
مدیریت استانی از مجموعه بالادست و رئیس جمهور موضوع مازوت سوزی پیگیری شد و تاکنون پلمب مشعل های 
مازوت باز نشده است. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان تصریح می کند: با توجه به آلودگی هوای اصفهان 
به ویژه در فصل سرد سال به دلیل پدیده وارونگی هوا در این فصل و جریان های هوای سرد که به طور معمول به علت 
انباشت آلودگی های ناشی از منابع ثابت و متحرک ایجاد می شود، شاهد ایجاد شرایط آلودگی هوا در پاییز و زمستان 
هستیم، بنابراین تاکید شد که مازوت سوزی نداشته باشیم و نظارت این موضوع نیز برعهده محیط زیست است که به 
طور مرتب باید پیگیری های لازم را انجام دهد. وی در پاسخ به اینکه ادامه فعالیت نیروگاه چگونه خواهد بود؟ عنوان 
می کند: در حال حاضر در نیروگاه گاز مصرف می شود و هماهنگی با شرکت ملی گاز و مسئولان کشوری انجام شده 
است تا نیروگاه مازوت سوزی نداشته باشد و به طور مستمر گاز نیروگاه تأمین شود، همچنین نظارت محیط زیست 
و کارگروه کاهش آلودگی هوا و دادستانی در این راستا به صورت مستمر است. شیشه فروش خاطرنشان می کند: 
تدبیر شده اســت تا با مصرف بهینه و صرفه جویی برق و گاز و اعمال محدودیت در بعضی بخش ها بتوان به صورت 
پایدار، گاز نیروگاه را تأمین کرد تا در شرایط خاص مجبور به استفاده از مازوت نشویم. در همین رابطه پایگاه اطلاع 
رسانی وزارت نیرو در گزارشی نوشت: بهره مندی از نعمتی که همیشه و همواره در دسترس است، غالباً به عادت تبدیل 
شده و قدر و بهای آن کمتر شناخته شده و مورد توجه قرار می گیرد، تا زمانی که چرخ روزگار دست انسان را از دامن 
آن کوتاه کرده و آن زمان است که حسرت جانشین نعمت از دست رفته می شود؛ ماجرای برق در کشور ما از مصادیق 
این ماجرا است آنقدر که عموماً کســی حتی به قدر خرید یک بسته شکلات به چگونگی بود و نبود و تأمین و تولید 

آن نمی اندیشد. شاید کمتر کسی است که وقتی کلید برق را می فشارد و یا دوشاخه یخچال و ماشین لباسشویی و 
سشوارو … را به برق وصل می کند، توجه داشته باشد که انتهای این سیم نه به پریز که در واقع به ذخایر تجدیدناپذیر 
نفت و گاز کشور می رسد. طی روزهای اخیر دولت چهاردهم تصمیم به قطع مازوت سوزی در سه نیروگاه منتظر قائم 
کرج، منتظری اصفهان و شازند اراک گرفت و معاون اجرایی رئیس جمهور اعلام کرد: اگرچه این اتفاق ممکن است 
منجر به کاهش برق در شبکه توزیع و خاموشی شود، اما چاره ای نیست و نمی توان شاهد مرگ مردم بر اثر آلودگی هوا 
بود و در پی آن جدول خاموشی روزانه دو ساعت در فصل سرد و به منظور مدیریت مصرف انرژِی اعلام شد. در عین 
حال نیاز است به ماجرای درهم تنیده برق و گاز در فصل سرد سال به گونه ای عمیق تر نگریسته شود، هم اکنون بیش 
از ۹۰ درصد از برق کشور در نیروگاه های حرارتی شامل نیروگاه های گازی، سیکل ترکیبی و بخاری تولید می شود و ۱۴۶ 
نیروگاه و ۶۳۵ واحد نیروگاهی بالغ بر ۷۶ هزار و ۶۰۰ مگاوات از ۹۴ هزار مگاوات ظرفیت برق تولیدی در سراسر کشور 
را تأمین و با توان عملی بیش از ۶۰ هزار مگاوات فعالیت می کنند، بر همین اساس نیز به منظور پیشگیری از تبعات 
زیست محیطی سوخت های فسیلی، پاک ترین ســوخت موجود یعنی گاز برای تولید برق به مصرف نیروگاه های 
کشور می رسد. اما با ورود به فصل سرد ســال و نیاز به گرمایش خانگی و غیرخانگی در سراسر کشور، از حدود ۸۰۰ 
میلیون مترمکعب ظرفیت تولید گاز کشور ۵۰ درصد به مصارف خانگی رسیده و به ناچار استفاده از سوخت مایع اعم 
از گازوئیل و مازوت به سوخت پشتیبان نیروگاهی تبدیل می شود. به عبارت دیگر مصرف گاز در نیروگاه ها به ۴۵ تا 
۵۰ درصد معمول کاهش یافته و بر این اساس ۸۵ درصد از سوخت پشتیبان نیروگاهی در دوره سرد سال به گازوئیل 
اختصاص یافته که از درصد آلایندگی کمتری برخوردار است، اما ۱۴ نیروگاه بخاری کشور ناگزیر به مصرف سوخت 
مازوت یا همان نفت کوره هستند که هم اکنون ۳ نیروگاه با هدف پیشگیری از تشدید آلودگی هوا و تهدید سلامت 
مردم از مدار خارج شده اند، در عین حال خروج این نیروگاه ها بخشی از کسری تولید برق کشور را در دوره سرد سال 
رقم زده و بخش دیگر ناشی از محدودیت و کسری تأمین سوخت نیروگاهی است. در واقع ذخایر سوخت نیروگاه 
)گازوئیل( طی سال جاری کاهش چشمگیری را نسبت به سال های گذشته نشان می دهد، به گونه ای که بر اساس 
آمارهای ۶ ماهه منتشره از سوی شبکه اطلاع رسانی نفت و انرژی )شانا(، در حالی که ذخایر سوخت نیروگاهی در 
فرودین سال ۱۴۰۲ به ۱.۷ میلیارد لیتر می رسیده این رقم در فرودین ماه سال جاری ۰.۶ میلیارد لیتر بوده است و 
با تداوم سیر نزولی در ماه های بعد، در شــهریور از ۲.۸ میلیارد لیتر در سال ۱۴۰۲ به ۱.۶ میلیارد لیتر در شهریور سال 
جاری تنزل کرده است. تردیدی نیست که وضعیت موجود از سوی مردم و دولت قابل مدیریت است، چرا که بنا بر 
آمارهای جهانی شــدت مصرف انرژی در ایران دو برابر میانگین جهانی بوده و در حالی که روند جهانی بهینه سازی 
مصرف انرژی هر روز بیش از گذشته است، شدت مصرف انرژی در ایران سیر صعودی داشته به چالشی جدی بدل 
شده است. حال آنکه می توان همگام با رویکرد جهانی در بهینه سازی مصرف انرژیِ و با حرکت همه جانبه به سمت 
استانداردهای تولید و مصرف در ساختمان ها، لوازم و تجهیزاتی برقی و سیستم های گرمایشی و سرمایشی به تعادل 

در عرضه و تقاضای انرژی دست یافت.

جامعه
 چهار شنبه ۳۰ آبان ۱۴۰۳ / ۱۸ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۰ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۱

9۰ نفر در اصفهان دچار گاز گرفتگی توسط سگ شدند
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان از مراجعه ۹۰ مصدوم ناشــی از گازگرفتگی در اصفهان به 
پزشکی قانونی اســتان خبر داد. منصور فیروزبخت در گفت وگو با »مه«ر اظهار کرد: در هفت ماهه 
سال جاری ۹۰ مصدوم ناشی از گازگرفتگی توسط ســگ برای معاینه و تعیین خسارت به ادارات 
پزشکی قانونی اســتان مراجعه کردند. وی ادامه داد: از این تعداد ۷۲ مرد و ۱۸ زن بودند که برای 
معاینه و تعیین خسارت به ادارات پزشکی قانونی استان مراجعه کردند که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ۲.۳ درصد افزایش داشته است. مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان با بیان اینکه در 
مدت مشابه سال قبل ۸۸ مصدوم گازگرفتگی توسط سگ شامل ۱۳ زن و ۷۵ مرد به ادارات پزشکی 
قانونی استان مراجعه کرده بودند، ابراز کرد: شــهروندان باید گاز گرفتگی حیوانات را اعم از اهلی و 
وحشی جدی بگیرند چرا که هرگونه سهل انگاری اعم از مراجعه دیرهنگام یا مراجعه نکردن به مراکز 

بهداشتی و درمانی، ممکن است منجر به بروز بیماری هاری و مرگ شود.

سامانه ناپایدار جوی تا امروز در اصفهان فعالیت دارد
کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی اصفهان گفت: سامانه ناپایدار جوی جدیدی از بعد از ظهر 
روز دوشنبه وارد استان شده و تا چهارشنبه )امروز( فعالیت خواهد داشت. محمدرضا رفیعی در گفت 
و گو با خبرنگار »ایرنا« افزود: فعالیت این سامانه به تدریج در مناطق غربی، شمالی و شمال شرقی 
استان، رگبار باران، رعد و برق و وزش باد شدید را به همراه خواهد داشت. وی ادامه داد: رگبار پراکنده 
برای روز چهارشنبه به ویژه در نیمه شمالی و شرقی استان اصفهان پیش بینی می شود که احتمال 
لغزندگی جاده ها و معابر عمومی، آبگرفتگی و ایجاد روان آب در این مناطق وجود دارد. کارشناس 
پیش بینی اداره کل هواشناسی اصفهان خاطرنشــان کرد: اداره کل هواشناسی استان اصفهان در 
پی ورود این سامانه ناپایدار جدید هشدار سطح زرد صادر و توصیه هایی را به منظور احتیاط در تردد 
در معابر و جاده ها، آمادگی دستگاه های امدادی و خدمات رسان و استحکام بخشی به سازه های 

ناپایدار و سبک ارائه کرد. 

 خروج سالانه ۸۰۰۰ خانواده توانمند شده اصفهان 
از چرخه حمایت

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اســتان اصفهان از خروج بین ۶ تا ۸ هزار خانوار توانمند 
شده از چرخه حمایت به علت رسیدن به درآمد پایدار خبر داد. احمد رضایی در گفت وگو با » مهر« 
اظهار کرد: امســال تاکنون برای مددجویان جویای کار، ۴۲۴۷ فرصت شــغلی ایجاد شده است. 
وی با اشاره به مسیرهای ایجاد اشــتغال برای خانواده های تحت حمایت، ادامه داد: در این مدت 
با مشاوره و هدایت شــغلی ۲۵۰۷ مددجو، همچنین با معرفی ۱۳۲۹ نفر به راهبران شغلی و ۴۱۱ 
مددجو با معرفی مراکز کاریابی و آزادکاری، به عرصه فعالیت های اقتصادی وارد شده اند. معاون 
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان با بیان اینکه امسال بیش از ۷۰۰۰ خانوار 
در مسیر مطلوب اشتغال به درآمدی پایدار دســت یافته و تا پایان امسال از چرخه حمایت خارج 
خواهند شد، افزود: تلاش می کنیم با بسترسازی های مناسب، همچنین انجام مشاوره و هدایت 
شغلی مددجویان با توجه به پتانسیل های فردی و خانوادگی، ارائه آموزش های مهارتی و حرفه ای، 
کمک به ورود در عرصه فروش محصولات تولیدی خانواده ها، پرداخت تســهیلات قرض الحسنه 
و... مســیر خودکفایی خانوارهای نیازمند تحت حمایت را فراهم سازیم. وی ایجاد اشتغال پایدار 
را مطمئن ترین مســیر خودکفایی و استقلال خانوارهای تحت پوشــش این نهاد دانست و گفت: 
شــرکت ها، صنایع بزرگ و بنگاه های اقتصادی علاوه بر جذب نیرو از بین مددجویان کمیته امداد 
و بهره مندی از بسته های تشــویقی کارفرمایی، می توانند با سپرده گذاری در صندوق امداد ولایت، 
این نهاد را در پرداخت تسهیلات اشتغال به افراد نیازمند بیشــتری یاری رسانند تا چرخه اقتصاد 

خانواده های تحت حمایت بیش از پیش فعال شود.

اخبار

بر اساس جدیدترین مطالعات سازمان فضایی ناسا، قاره های زمین وارد دوره ای بلندمدت از خشکی 
و کم آبی شده اند. یکی از چالش های پیش رو این اســت که در آینده سطح آب های شیرین زمین 

افزایش می یابد یا همچنان رو به کاهش خواهد داد.
به نقل از ناسا، بر اساس جدیدترین مطالعات با استفاده از ماهواره های ناسا و مرکز هوافضای آلمان 
)DLR(، به نظر می رســد که قاره های زمین وارد دوره ای بلندمدت از خشکی و کم آبی شده باشند. 
این مطالعات که به تازگی در نشریه Surveys in Geophysics منتشر شده  است، نشان می دهد 
که از سال ۲۰۱۴ به بعد، میزان آب های شیرین در سطح زمین کاهش شدیدی داشته و از آن زمان 

تاکنون به سطح قبلی بازنگشته است. 
 بر اساس داده های ماهواره ای، میزان متوسط ذخایر آب شیرین روی زمین، شامل آب های سطحی 
مانند دریاچه ها و رودخانه ها و همچنین منابع آب زیرزمینی، از سال ۲۰۱۵ تا ۲۰۲۳ به طور میانگین 
 ،Matthew Rodell ۱۲۰۰ کیلومتر مکعب کمتر از میانگین سال های ۲۰۰۲ تا ۲۰۱۴ بوده است. دکتر
هیدرولوژیست در مرکز فضایی گادرد ناسا )Goddard Space(، بیان کرده که این مقدار برابر با دو 

و نیم برابر حجم دریاچه ایری )Erie( در آمریکای شمالی است.
در دوره های خشکسالی، همراه با گسترش کشاورزی مبتنی بر آبیاری، فشار بر منابع آب زیرزمینی 
افزایش یافته اســت. کاهش بارش باران و برف، بازســازی طبیعی این منابع را دشــوارتر کرده و 
چرخه ای خطرناک از کاهش آب شیرین به وجود آورده است. این روند می تواند تأثیرات گسترده ای 
بر جوامع کشاورزی، بهداشت عمومی و امنیت غذایی داشته باشد. گزارش سال ۲۰۲۴ سازمان ملل 
متحد درباره تنش آبی هشدار می دهد که کمبود منابع آب ممکن است باعث بروز فقر، درگیری های 

محلی و افزایش خطر بیماری ها در جوامع وابسته به منابع آلوده شود.
برای شناسایی این کاهش جهانی، دانشمندان از داده های ماهواره های GRACE استفاده کرده اند. 
این ماهواره ها تغییرات جاذبه زمین را اندازه گیری کرده و تغییرات جرم آب را روی و زیر سطح زمین 
شناسایی می کنند. GRACE که از سال ۲۰۰۲ تا ۲۰۱۷ فعال بود و بعدها با نسخه GRACE-FO در 
سال ۲۰۱۸ جایگزین شــد، اولین ابزارهایی بودند که امکان بررسی تغییرات آب شیرین در مقیاس 

جهانی را با دقت بالا فراهم کردند.
این کاهش ناگهانی آب شیرین در سال ۲۰۱۴ با خشکسالی شدید در برزیل آغاز شد و به دنبال آن، 
خشکسالی های گسترده ای در استرالیا، آفریقا، آمریکای شــمالی و جنوبی، و اروپا رخ داد. پدیده 
ال نینو بین سال های ۲۰۱۴ تا ۲۰۱۶ نیز با افزایش دمای اقیانوس آرام، الگوهای بارش را در سراسر 
جهان مختل کرد. حتی پس از پایان این دوره، میزان آب های شیرین به سطح قبلی بازنگشت. بر 
اساس این مطالعه، از سال ۲۰۱۵ به بعد، ۱۳ مورد از ۳۰ خشکسالی شدید جهان توسط ماهواره های 

GRACE ثبت شده اند.
دکتر Michael Bosilovich، هواشناس مرکز گادرد ناسا، توضیح می دهد که تغییرات اقلیمی باعث 
شده اند جو زمین آب بیشتری را به شکل بخار نگه دارد و در نتیجه الگوهای بارندگی به شدت نامنظم 
شوند. با افزایش دما، تبخیر آب از ســطح زمین بیشتر شده و ظرفیت جو برای نگه داشتن بخار آب 
افزایش یافته است. این روند منجر به خشکسالی های طولانی تر و بارش های شدیدتر شده است که 
توانایی خاک برای جذب آب را کاهش می دهد. این پژوهشگر معتقد است هنگامی که بارش شدید 
رخ می دهد، آب به جای نفوذ به خاک و تغذیه منابع زیرزمینی، روانه رودخانه ها و دریاها می شود.

یکی از چالش های پیش رو این است که آیا سطح آب های شیرین می تواند به حالت قبل از ۲۰۱۵ 
بازگردد یا همچنان رو به کاهش خواهد داد. Matthew Rodell اشاره می کند که ۹ سال از گرم ترین 
سال ها با کاهش آب شیرین در سیاره زمین همراه بوده اســت و این همزمانی نمی تواند تصادفی 

باشد. او هشدار می دهد که این روند می تواند نشانه ای از شرایط آینده زمین باشد.

با توجه به شواهد موجود، کارشناسان بر نیاز به اقدامات فوری برای مدیریت پایدار منابع آبی تأکید 
دارند. توســعه فناوری های جدید برای اســتفاده بهینه از آب، کاهش انتشــار گازهای گلخانه ای و 
برنامه ریزی دقیق برای مقابله با خشکســالی ها از جمله راهکارهای ضروری هستند. با این حال، 
پیچیدگی های مرتبط با تغییرات اقلیمی و عدم تــوازن در توزیع منابع آبی، نیازمند همکاری جهانی 

و توجه ویژه است.
تحقیقات ناسا بار دیگر نشــان می دهد که تغییرات اقلیمی فقط یک مسئله زیست محیطی نیست، 
بلکه تهدیدی جدی برای امنیت غذایی، بهداشــت عمومی، و پایداری اقتصادی جهان محســوب 
می شود. این کاهش هشداردهنده در منابع آب شــیرین، لزوم اقدام هماهنگ جهانی برای حفظ 

محیط زیست و منابع حیاتی را بیش از پیش آشکار می کند.
به گزارش »ایسنا«، وضعیت زیست محیطی و امنیت غذایی در ایران، به ویژه در استان اصفهان، در 
حال حاضر تحت تأثیر جدی تغییرات اقلیمی قرار دارد. در ســال های اخیر، این منطقه با مشکلات 
متعددی در زمینه کمبود منابع آبی روبه رو شــده اســت، که تأثیرات آن به وضوح در کاهش سطح 
آب های زیرزمینی و وقوع خشکسالی های طولانی مدت نمایان است. این تغییرات نه تنها تهدیدات 
جدی برای کشــاورزی و تولیدات غذایی ایجاد کرده اند، بلکه امنیت غذایی ایــن منطقه را به خطر 
انداخته اند. در اصفهان، به ویژه در مناطق روســتایی که وابستگی زیادی به منابع آبی دارند، کاهش 
شدید محصولات کشاورزی قابل توجه است و این بحران می تواند منجر به بحران های اجتماعی و 
اقتصادی بیشتر در آینده شود. به همین دلیل، بررسی و مدیریت پایدار منابع آبی از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است و برای جلوگیری از گسترش این بحران نیاز به توجه و اقدامات جدی در سطح ملی و 
منطقه ای احساس می شود. همچنین وضعیت بهداشت عمومی در این منطقه تحت تأثیر تغییرات 
اقلیمی قرار گرفته است. آلودگی هوا ناشی از افزایش تولید گازهای گلخانه ای، ترافیک وسیله های 
نقلیه و فعالیت های صنعتی، به ویژه در مناطق شهری و صنعتی اصفهان، تهدید جدی برای سلامت 
عمومی به وجود آورده است. بیماری های تنفسی و مشکلات بهداشتی دیگر، به ویژه در این مناطق، 
رو به افزایش هستند. کارشناسان بر لزوم توسعه فناوری های نوین برای مدیریت منابع آبی، کاهش 
گازهای گلخانــه ای و برنامه ریزی دقیق برای مقابله با خشکســالی ها تأکید دارند. در این راســتا، 
همکاری و هم افزایی جهانی و توجه ویژه به توسعه پایدار برای مقابله با تغییرات اقلیمی و حفظ منابع 
طبیعی ضروری است. این مسائل باید به طور جدی در دستور کار قرار گیرند تا بتوان به راهکارهای 

مؤثر برای مدیریت چالش های پیش رو دست یافت.

به دنبال خشکسالی های شدید و پیامدهای ال نینو؛

هشدار کاهش منابع آب شیرین در زمین گزارش ویژه 



کامرانقاسمپوردردیدارتیمبهتیمایرانوروسیهدروزن۸۶کیلوگرمکشتیمیگیرد.
بهگزارش»ایسنا«،ابراهیممهرباندبیرفدراسیونکشتیدراینبارهگفت:باتوجهبهاینکهمسابقاتلیگپادوبنیروسیه)تیمبهتیم(با۲کیلوگرمارفاقوزن
برگزارمیشودوکامرانقاسمپورنیزپسازرقابتهایجهانیآلبانیزیروزن۹۰کیلوگرمقراردارد،کادرفنیتصمیمگرفتکهاینکشتیگیردراینرقابتهادر

وزن۸۶کیلوگرمبهمیدانبرود.
سخنگویفدراسیونکشتیادامهداد:امیرحسینفیروزپورنیزکهپیشازاینقراربوددروزن۹۷کیلوگرمدراینمسابقاتبهمیدانبروددروزن۹۲کیلوگرم

کشتیخواهدگرفتومجتبیگلیجنیزنمایندهکشورماندروزن۹۷کیلوگرماینمسابقاتخواهدبود.
رقابتهایکشتیآزادتیمبهتیمایرانوروسیهدرقالبلیگپادوبنیروز۳آذرماهدرسالنورزشیدیناموموسکوبرگزارمیشود.

کامران قاسمپور به وزن حسن یزدانی آمد

برنامه دمبله برای خداحافظی از مستطیل سبز
بازیکنتیمملیفوتبالفرانسهازبرنامههایشبرایبازنشســتگیازدنیایفوتبالوشروعیک

کارجدیدخبرداد.
بهگزارش»مهــر«،عثماندمبله،بازیکن۲۷ســالهتیمفوتبالپاریســنژرمن،یکیازبهترین
فصلهایدورانحرفهایخودراتجربهمیکند.اینبازیکنکهسابقهحضوردردورتموندوبارسلونا

رادرکارنامهدارد،در۱۳بازیاینفصلدرتمامرقابتهاموفقبهزدن۱۲گلشدهاست.
Le«دمبلهکهیکیازبازیکنانکلیدیتیمملیفرانسهمحسوبمیشوددرمصاحبهایدرپادکست
Pont«بهموضوعبازنشستگیوبرنامههایآیندهاشاشارهکردهوگفتهکهنقشهروشنیبرایپس
ازدورانحرفهایخوددارد.اینبازیکنقصددارددرسن۳۴سالگیازفوتبالخداحافظیکندوبه
علاقهدیگرشیعنیفعالیتدرحوزهاملاکبپردازد.اینبازیکناعلامکردهکهپسازبازنشستگی،

سرمایهگذاریدرزمینهاملاکدرآفریقاوفرانسهراآغازخواهدکرد.
دمبلهکهقراردادشباپاریسنژرمنتاســال۲۰۲۸اعتباردارد،پیشبینیمیکنددرسال۲۰۳۱

کفشهایشراآویزانکندازمستطیلسبزبرایهمیشهخداحافظینماید.

بدترین لیونل مسی 20 سال اخیر!
لیونلمسیسال۲۰۲۴رادرحالیبهپایانمیبردکهدر۲۰سالگذشتهکمترینتعدادبازیملی

وباشگاهیراانجامدادهاست.
بهگزارش»خبرآنلاین«،بازیآرژانتینمقابلپروآخرینمسابقهسال۲۰۲۴میلادیاستکهلیونل
مسیدرآنبهمیدانخواهدرفت.باتوجهبهاینکهفیفادِینوامبرپایانیافتهوتیمملیآرژانتینتا

پایانسالجاریدیگربهمیداننخواهدرفتاینآخرینبازیملیاوخواهدبود.
ازطرفدیگرحذفشدناینترمیامیازلیگامالاسوصعودنکردنبهپلیآفباعثشدهلئودر
یکششهفتهباقیماندهازسال۲۰۲۴دیگردررقابتهایباشگاهیهمحضورنداشتهباشد.به
اینترتیبلئومسیسال۲۰۲۴میلادیرادرحالیبهپایانمیرساندکهدرسطحملیوباشگاهی
۳۴بازیانجامدادهاست.آماریعجیببرایســتارهبزرگآرژانتینکهکمترینآماربازیاودر
۲۰سالگذشتهاست.ازاولینفصلیکهمسیباقراردادحرفهایبرایبارسلونابازیکرداوهرگز
اینقدرکمبهمیداننرفتهبود.بازیمقابلپرومسابقهشماره۳۴امساللیونلمسیخواهدبود.
اوتااینجا۳۳مسابقهباپیراهناینترمیامیوتیمملیآرژانتینانجامدادهودراینمدت۲۶گل

زدهو۱5پاسگلدادهاست.
ازاین۳۳بازی،۲5مســابقهمســیباپیراهناینترمیامیبودهو۸بازیاوبــابازوبندکاپیتانی

آرژانتینبودهاست.

خانه تکانی بزرگ آموریم در منچستر
سرمربیجدیدمنچستریونایتدتصمیمگرفته5۰درصدتیمشراتغییردهد.

بهگزارش»فارس«،»۸بازیکنمنچســتردرلیســتســیاهآموریم«،اینگزارشاخیرسایت
talksportانگلیسازخانهتکانیبزرگسرمربیجدیدشیاطینسرخاست.

آموریمبالیستخروجیمیخواهدبیشاز5۰درصدترکیباصلیمنچستریونایتدراتغییردهد.
سرانباشگاهمنچستریونایتدبعدازکســبنتایجضعیفتنهاگتصمیمبهبرکناریسرمربی

هلندیخودگرفتندوباآموریم،سرمربیموفقاسپورتینگقراردادامضاکردند.
منچستراکنونبا۱5امتیازدرردهسیزدهمجدوللیگبرترانگلیسقراردارد.

رسانهانگلیسیمینویســدکهمهمتریننامهایلیستخروجیمنچستریونایتدکاسمیرو،لوک
شاووجاشوازیرکزیهستند.

براساسگزارشtalksport،آموریمازمدیرانباشگاهمنچستریونایتددرخواستخروجفوری
اینهشتبازیکندادهتابتواندسریعاًبرایجذبجانشینهایاقدامکند.

خبر روز

قراردادهای ذوب آهن 
سوخت و سوز ندارد

مدیرتیمفوتبالذوبآهنگفت:درباشگاه
ذوبآهنقراردادهاپرداختمیشودوبه
قولمعروفدیروزوددارداماســوختو

سوزندارد.
حمیدرضابابایــیدرگفتوگوبا»فارس«
درموردوضعیتتیمذوبآهناظهارکرد:
اردویخوبــیدرتهرانبرگــزارکردیمودو
مسابقهتدارکاتیباآلومینیوموخیبرخرم

آبادبرگزارکردیم.
محمدربیعــیهمدرتیمحضــورداردوبا
قدرتبهکارشادامهمیدهد.ویدرمورد
وضعیتپرداختیباشگاهبهبازیکنانگفت:
فصلگذشــتهمندرتیمحضورنداشتهام
اماآنطورکهشــنیدم۸۰درصدپرداختیبه
بازیکنانانجامشدهودرفصلجدیدنیز۲۰
درصدازمبلغقراردادهاپرداختشــدهو۲
پاداشهمبهبازیکناندادهاندوبهزودی

همپرداختیدیگریخواهیمداشت.
درباشــگاهذوبآهــنقراردادهاپرداخت
میشودوبهقولمعروفدیروزوددارداما

سوختوسوزندارد.
بابایــیدرموردزیانانباشــته۱5۰میلیارد
تومانیباشــگاه،تأکیدکرد:باشــگاهذوب
آهنازباشگاههایریشهدارورزشکشور
اســتوخدماتشایســتهایبهورزش
وفوتبالکشــورانجــامدادهاســتومن
همازاینمســئلهاطلاعیندارم.میدانم
باشــگاهذوبآهنهموارهیکیازبهترین
باشگاههایورزشکشوربودهوهست.

مدیرتیــمذوبآهندرمــورداینکهجام
حذفیراجدیمیگیرندیــانه،اظهارکرد:
قطعــاًجامحذفــیراجــدیمیگیریمو
باتمامتــواندراینمســابقاتشــرکت

میکنیم.
ویافزود:مسابقاتیکهشایدبا5مسابقه
بهجامقهرمانیمیرسیدبرایهمهتیمها
ارزشمنداست.قرعهتیمهمفرقینمیکند
وقتیقراراستدرجامشرکتکنیدممکن
اســتباهرتیمیروبهروشویدازتیمهای

لیگیکودوتاتیملیگبرتری.

فوتبال جهان

عکس خبر

 رهایی رامین 
از  بند مصدومیت

رامیــنرضاییــانمدافــعمصدوم
استقلالدرآخرینتمریناینتیم
پیشازحضوردرتهرانکتفبندخود
رابازکردتابدونمشکلدرتمرینات

گروهیاینتیمحضورپیداکند.

ســرمربیتیمفوتبــالدیناموزاگربکرواســیاز
تمایلشبرایپیوستن»لوکامودریچ«بهاینتیم
خبرداد.اتفاقیکهممکناستمنجربههمتیمی
شــدنصادقمحرمیواینســتارهدنیایفوتبال

بشود.
بهگزارش»مهر«،نینادبیلیکا،سرمربیتیمفوتبال
دیناموزاگربکرواســی،ازتمایلاینباشگاهبرای
بازگرداندن»لوکامودریچ«،ستارهخطمیانیرئال

مادرید،بهاینتیمخبرداد.
ســرمربیتیمفوتبــالدیناموزاگربکــهصادق
محرمی،لژیونرایرانیرادراختیاردارددرگفتوگوبا
روزنامهاسپانیایی»مارکا«گفت:چهکسیدوست
نداردمودریچبهتیماولخودشبازگردد؟همهما
آرزویدیدناودردیناموراداریــموامیدوارماین

آرزومحققشود.
قراردادلوکامودریچ،ستاره۳۹سالهرئالمادرید،
درپایانفصلجــاریبهپایانمیرســدوتاکنون
نشانهایازسویاینباشــگاهبرایتمدیدقرارداد
بااودیدهنمیشــود.اینمســئلهباعثافزایش
گمانهزنیهادربارهآیندهاینبازیکنشدهاست.

ســرمربیدیناموزاگربتلاشمیکندمودریچرا
قانعکندکهپسازاتمامقراردادشبارئالمادرید،
بهباشگاهقدیمیخودبازگرددودورانحرفهایخود

رادرآنجابهپایانبرساند.
مودریچکهفوتبالخــودرادردینامــوزاگربآغاز
کردهبود،باانتقالبهتاتنهامدرسال۲۰۰۸وسپس
پیوستنبهرئالمادریددرســال۲۰۱۲،بهیکیاز

ستارگانبرجستهفوتبالجهانتبدیلشد.

بازگشــتمودریچبهدیناموزاگربمیتواندپایانی
درخشانبرایدوراندرخشــانحرفهایاوباشدو
وفاداریاشرابهباشگاهیکهمســیرموفقیترا

برایاوهموارکرد،نشاندهد.
صادقمحرمــی،مدافــعایرانی،ازســال۲۰۱۸با
قراردادی5ســالهبهدیناموزاگربپیوستامادر
ماههایاخیربهدلیلمصدومیت،شرایطحضوردر

میادینراپیدانکردهاست.

احتمال هم تیمی شدن »لوکا مودریچ« با یک بازیکن ایرانی

انتخابپاتریسکارترونبهعنوانسرمربیجدیدسپاهان،بااتفاقجالبی
درلیگبرترایرانهمراهشــدهاســتچراکهاینسرمربیفرانسویبه
واسطهچندسالحضوردرقارهآفریقا،رقابتسختیباپیتسوموسیمانه،
سرمربیفعلیاستقلالداشتهوحالاایندوبایددرخاورمیانهبایکدیگر

رقابتکنند.
بهگزارش»ورزشسه«،کارترونکهباهدایتتیمملیمالیقدمدرقاره
سیاهگذاشت،دردورهایکهروینیمکتتیمفوتبالمازمبهکنگونشسته
بود،نخســتینبارتقابلباموســیمانهراتجربهکرد.جاییکهسرمربی
فعلیاستقلالنیزدرسالهایدرخشانمربیگریخود،باتیمسانداونز

افتخاراتمتعددیراکسبکرد.
درسال۲۰۱5بودکهســانداونزومازمبهدردوراولمرحلهانتخابیلیگ
قهرمانانآفریقابهمصافهمرفتند،موسیمانهتوانستدرزمینخودی
بایکگلازسدتیمکارترونعبورکندامادردوربرگشت،نمایندهکنگوسه
بریکبرندهشدوتوانستبهدورگروهیراهیابدوموسیمانهباسانداونز

ازدورپیکارهاکناررفت.
پسازگذشت۶سال،یکباردیگرفرصتیفراهمشدتاشاهدتقابلهای
سرمربیانکنونیسپاهانواستقلالباشیم.زمانیکهپاتریسکارترون
روینیمکتزمالکنشستهبودوپیتسوموسیمانهدرقامتسرمربی
الاهلیمصربهمصــافرقیبقدیمیاشرفت.دوســرمربیدردیدار

حساسوکلاسیکلیگمصرباهمروبهروشدند.
دربازیرفتازفصل۲۰۲۰–۲۰۲۱،تیمتحتهدایتموسیمانهموفقشد
بادوگلمحمدشریف،بازیکنمطرحمصری،دوبریکدرزمینزمالک
بهپیروزیبزرگیدستیابد.پسازآنبازی،حواشیودرگیریهایی
کنارزمینوبینموسیمانهونیمکتنشینانزمالکرخداد.سرمربیاهل
آفریقایجنوبیدرپایانبازیگفت:هیچمشکلیباپاتریسکارترون
پیشنیامد.دســتیاراناوبهزبانپرتغالیبهمنتوهینکردند،امامن
صحبتهایشانرامتوجهشــدموبهآنهاپاسخدادم.مابایدحرفهای
باشــیموآنچهدرزمینرخمیدهــدرابپذیریم.آرامــشدرونزمین
ضروریاست.پسازآنمســابقهجنجالی،دردیداربرگشت،الاهلی
تادقایقپایانیپیشبودکهفرجانیساسی،بازیکنفعلیالغرافهگل
تساویزمالکرابهثمررساندتابازیباتساوییکبریکبهپایانبرسد.
درآنفصل،علیرغمناکامیزمالکدردوبازیرفتوبرگشــتمقابل
رقیبدیرینه،امااینتیمباهدایتپاتریسکارترونبالاترازالاهلیدر
صدرجدولردهبندیقرارگرفتوعنــوانقهرمانیراازآنخودکرد.این
قهرمانیازآنجابرایکارترونارزشمندبودکهاوبهپنجدورهقهرمانیپیاپی

الاهلیدرلیگمصرپایاندادهبود.
پسازدیدارهایهفتهپایانیبودکهموسیمانهازهوادارانالاهلیبابتاز
دسترفتنقهرمانیعذرخواهیکرداماکنایههاییهمبههمتایخوددر
زمالکزد.الاهلیدرهفتهپایانیدوبریکتیمفوتبالاسوانراشکست
دادوموســیمانهپسازآندیدارتأکیدکردکهمســابقاتلیگمصربا

بازیهایلیگقهرمانانآفریقامتفاوتاست.
اودرواکنشبهکسانیکهمیگویندلیگقهرمانانآفریقاازلیگداخلی

ضعیفتراســت،گفت:»چراخودتانقهرمانلیــگقهرمانانآفریقا
نشــدیدودوبارمتوالیبدونکســبهیچعنوانیحذفشدید؟«این
پاسخغیرمستقیمیبهبرخیازستارگانزمالک،بهویژهخالدالغندورو
سرمربیتیم،پاتریسکارترون،بودکهمعتقدبودندلیگداخلیازلیگ

قهرمانانمهمتراست.
درشرایطیکهدرآنمقطعیازدههفتهازلیگمصرباقیماندهبود،الاهلی
موفقشدباپیروزیسهبرصفرمقابلکایزرچیف،قهرمانلیگقهرمانان
آفریقاشــودویکماهبعدکهزمالکتوانستچندهفتهماندهبهپایان
لیگقهرمانیخودرامسجلکند،عنوانالاهلیرااینگونهزیرسئوالبرده

بودندکهموسیمانهدرهفتهپایانیپاسخزمالکراداد.
هرچندکهکارترونلیگمصرراازموسیمانهبرداماسرمربیاستقلالکه
ابتداقهرمانلیگقهرمانانآفریقاشدهبود،چهارماهبعدتوانستدردیدار
سوپرجامآفریقانیزازسدالرجاءکازابلانکامراکشعبورکردهودومین
جامخودرانیزبهدستبیاوردتااینگونهدوبریکازکارترونپیشبیفتد.
درفصلبعد،اوضاعبهنحودیگریرقمخورد.اوضاعدرجامحذفیمصر
ولیگقهرمانانآفریقابرایزمالکوکارترونخوبپیشنرفت.درنبرد
حیثیتیوبازیبزرگمصرنیزکهدرهفتهســوملیگبرگزارشــد،تیم
موسیمانهبانتیجهپرگلپنجبرسهتوانستدرخانهزمالکبهیکبرد
ارزشمنددستیابد.بدینترتیبدرتقابلهایرودررو،سرمربیاستقلال
بهسهپیروزیبرابرکارتروندستیافت،یکبارمغلوبشدویکمرتبه

نیزتقابلهایایندوسرمربیباتســاویبهپایانرسید.ازآنجاییکه
الاهلیدرآنبازیمیهمانبودوبایدسرمربیآنهاابتدادرنشستخبری
شــرکتمیکرد،بهدلیلحضورباتأخیرموســیمانهدرمحلکنفرانس
کهبخاطربرگزاریجشــنپیروزیرخداد،اینموضوعباعثخشمو

عصبانیتکارترونشدهبود.
درنهایتوپسازهفتبازیبدونپیروزیکهشاملچهارشکستوسه
تســاویبود،کارترونوزمالکبهپایانراهخودرسیدندواینسرمربی
فرانسویازتیممصریجداشدتاششمیننبرداوباموسیمانهرادرلیگ

برترایرانودرنبردمیاناستقلالوسپاهانشاهدباشیم.
پیشازاین،دوسرمربیفعلیاستقلالوسپاهانبارهاصحبتهایی
رادرســتایشازیکدیگرمطرحکردهاند.بهعنوانمثــال،دردورهایکه
موسیمانههنوزهدایتسانداونزرابرعهدهداشت،کارتروندربارهاوگفته
بود:»مناحترامزیادیبرایموســیمانهقائلم،زیراتیمتحتهدایت
اوسالبهسالپیشرفتمیکند.اونهتنهایکرقیبعالی،بلکهفردی
بسیارخوشاخلاقاســتوهمچنانعملکردبرجستهایباسانداونز
ارائهمیدهد.«کارتروندرچندمقطعدیگرنیزبهستایشازموسیمانهو
الاهلیپرداختهبودوحتیدریکنشستخبریاعلامکردهبوددرلیگ
قهرمانانآفریقاهوادارالاهلیوموسیمانهاستوعلاقهمنداستتاآنها
قهرمانشوند.سرمربیاســتقلالنیزبارهابهتمجیدازسرمربیکنونی

سپاهانپرداختهبود.

ربیعی، امیدوار به احیای تبریزی
مهاجمباتجربهذوبآهنبهشرایطمناسبجسمانیرســیدهوانتظارمیرودازاودرآیندهبیشتر

بشنویم.
بهگزارش»ورزشســه«،مرتضیتبریزیمهاجمباتجربهفوتبالکهسالگذشتهبرایآلومینیوم
اراکدرلیگبرتربهمیدانمیرفتوبامصدومیتشــدیدرباطصلیبیروبهروشد،حالاشرایط

مناسبیازنظرجسمانیدارد.
تبریزیباطیکردندوراننقاهتخوددرنقلوانتقالاتتابســتانیراهیتیمیشدکهخاطرات
زیادیازآنداشت.اوکهباذوبآهندورانموفقیراسپریکردهبود،بانظرمحمدربیعیدوباره

بهاصفهانبرگشت.
درچنینشرایطیطبیعیبودکهتبریزیباتوجهبهبازگشتازمصدومیتسخترباطصلیبیازنظر
جسمانیمانندگذشتهآمادهنباشدوبازگشتاوزمانبرشود.همیناتفاقهمافتادهوتبریزیبعد
ازحضورکوتاهدربازیهایگذشــتهذوبآهن،حالابهنظرمیرسدازنظربدنیهمآمادگیخوبی

پیداکردهاست.
مهاجمسابقاستقلالدربازیدوستانهاخیرذوبآهنمقابلآلومینیوماراکهمبهمیدانرفتو
شرایطخوبیازخودنشانداد.حالامحمدربیعیامیدواراستتبریزیباتجربهبتوانددرآیندهکمک

شایانیبهاوانجامبدهدوماننددوراناوجخوددرترکیبذوبآهنبدرخشد.

علی کریمی به بازی فنرباغچه می رسد
تیمکایسریاسپورکهسیدمجیدحسینیوعلیکریمیدرآنعضویتدارند،روزشنبهدرچارچوب
هفتهسیزدهمسوپرلیگترکیهدرورزشگاهکادیرهاسبهمصاففنرباغچهردهدومیخواهدرفت

کهحضورهافبکایرانیدراینمسابقهقطعیاست.
بهگزارش»ورزشسه«،علیکریمیکهشرایطخوبیطیسالگذشتهدرکایسریاسپورداشت
وسهگلهمبرایاینتیمبهثمررساند،درفصلجدیدبهدلیلآسیبدیدگیازجمع۱۱نفرفاصله
گرفتولیباوجوداین،دوباردرترکیبحضوریافتو۶بارهممهرهذخیرهتیمشبودکهامیدوار
استبرابرفنرباغچهازابتدابهمیدانبرود.هافبکایرانیکایسریاسپورکهبهخاطرمصدومیتاز
ناحیهکمرکمیاحساسدردداشتوبازگشتشبهمیادینزودترازموعدبود،طیروزهایگذشته

تلاشزیادیدرتمریناتکردتابتواندجایگاهازدسترفتهدرترکیباینتیمراپسبگیرد.
باشگاهکایسریاسپوردرآستانهمسابقهحساسروزشنبهمقابلفنرباغچهدراستادیومخانگی،با

تصویریازعلیکریمیرویپوستربهاستقبالاینبازیرفتهکهجالبتوجهاست.

جریمه میلیونی سپاهان و 3 باشگاه لیگ برتری
کمیتهانضباطیفدراســیونفوتبالجدیدترینآراءخودراصادرکرد.برایناســاسدوباشــگاه
سپاهانونسجیمازندرانبهعلتسوءرفتارتیمیوطبقماده5۸انضباطی،باجرایمنقدیمشابه
۳۰میلیونتومانیمواجهشدهاندوبایدآنراپرداختکنند.همچنینمصطفیصداقت،مربیتیم
نساجیمازندرانکهدرلحظاتپایانیبازیباســپاهانازکنارزمیناخراجشد،بهعلترفتارغیر
ورزشیوطبقماده۶۴انضباطی،بایکجلسهمحرومیتتعلیقیبهمدت۶ماهوجریمه۱۰میلیون

تومانیمواجهشدهاست.
باشگاهمسرفسنجانبهدلیلنقضاصولکلیرفتاروتأخیردرورودبهزمینبازی)چهاردقیقه(
ومســتندبهمواد5۱و۱۱۷انضباطی،باجریمهنقدی۴۰میلیونتومانیمواجهشدهکهقطعیو

غیرقابلاعتراضبهکمیتهاستیناففدراسیونفوتبالاست.
باشگاهاستقلالتهرانهمبهعلتنقضاصولکلیرفتاروتأخیردرورودبهزمینبازی)چهاردقیقه(
وتوهینبهبازیکنحریفتوسطتماشاگرانمنتسب،طبقمواد۸۶،5۱و۱۱۷انضباطی،باجریمه

نقدی۱۱۰میلیونتومانیمواجهشدهکهقابلتجدیدنظراست.
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ایران، زمین جدید دوئلی قدیمی



مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان:

عملیات کف سازی گذر زرگرباشی تکمیل شد
مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان گفت: پروژه کف سازی گذر زرگرباشی با اعتبار ۳۱ میلیارد ریال 
به منظور بهبود ترافیک و تســهیل عبور عابران در کلان شــهر اصفهان تکمیل شد. علی رضی زاده در 

گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به پایان موفق 
عملیات کف ســازی در گذر زرگرباشــی 
با هدف روان ســازی ترافیک و بهسازی 
مســیر تردد عابران اظهار کرد: این پروژه 
که حد فاصل خیابان طالقانی تا مسجد 
صدرالعلما قرار دارد، با هزینه ای معادل 
۳۱ میلیارد ریــال در مدت زمانی کوتاه تر 
از مدت پیمان به اجرا درآمد. وی با بیان 
اینکه این اقدامات با هدف تسهیل تردد 
عابران، به ویژه عابران مدرســه ابتدایی 

تکیه زرگرباشی و مسجد صدرالعلما انجام شده اســت، افزود: عملیات اجرایی این پروژه شامل 
خاک برداری به حجم ۶۲۰ متر مکعب، بالاست ریزی ۴۴۰ متر مکعب، بتن ریزی ۲۰۰ متر مکعب، 

موزاییک فرش به مساحت ۱۶۵۰ متر مربع و سنگ فرش به مساحت ۲۲۰ متر مربع بود.
مدیر منطقه یک شــهرداری اصفهان با تأکید بر اینکه این پروژه به عنوان بخشی از بهسازی مسیر 
تاریخی آیت ا... بیدآبادی، نقش مهمی در حفظ و احیای هویت تاریخی منطقه ایفا می کند، گفت: 
این پروژه بهبود وضعیت عبور و مرور را در این ناحیه فراهم کرده اســت و موجب تسهیل رفت وآمد 
برای شهروندان و دانش آموزان می شود. رضی زاده ضمن تقدیر از همکاری مردم و مسئولان برای 
پیشــبرد این پروژه، افزود: این گونه پروژه ها نشــان از توجه ویژه به نیاز شهروندان و حفظ هویت 

فرهنگی و تاریخی شهر اصفهان دارد.

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خبرداد

افزایش بهره وری منابع آبی در منطقه ۱۰ اصفهان
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان از راه اندازی مجدد خط کلکتور ۳۱۵ و اتصال منابع آب مرغاب و گل 
نرگس به مدار بهره برداری خبر داد و گفت: این اقدام برای افزایش بهره وری منابع آبی انجام شده 
است. محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه مدیریت صحیح منابع آبی و استفاده 
بهینه از منابع موجود یکی از چالش های اساسی در بســیاری از مناطق شهرداری اصفهان است، 
اظهار کرد: در این راستا پروژه های مختلفی برای بهبود شبکه های آب رسانی و افزایش دسترسی به 
آب جهت آبیاری فضای سبز در دستور کار قرار می گیرد که پس از ۸ سال بدون استفاده بودن، خط 
کلکتور ۳۱۵ به طول پنج کیلومتر اصلاح به مدار بهره برداری بازگشت. وی افزود: این خط که در گذشته 
به دلیل مشکلات متعدد در لوله ها و قطعی ها قابل استفاده نبود، هم اکنون پس از سرمایه گذاری 
سه میلیارد ریالی به طور کامل تعمیر و به دو منبع آب جدید متصل شده است که این منابع شامل 
مخزن ۵۰۰ متر مکعبی مرغاب و مخزن ۱۰۰۰ متر مکعبی گل نرگس است و تا پیش از این هیچ گاه 

به طور مؤثر مورد بهره برداری قرار نگرفته بود.
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه هدف از این اقدام، افزایش بهره وری منابع آبی و 
انتقال آب از مناطق پرآب به نقاطی است که با کمبود آب مواجه است، عنوان کرد: با این اصلاحات، 
هم اکنون می توان آب را از مناطقی که ذخایر بیشــتری دارد، به بخش هایی که با کمبود آب مواجه 
است منتقل کرد. صیرفی نژاد خاطرنشان کرد: آب های ذخیره شده از شب ها در خیابان سروش به 
مخزن گل نرگس منتقل می شود تا در طول روز به بهترین نحو از منابع آبی استفاده و مشکل کمبود 
آب در بعضی از مناطق رفع شــود. این اقدام گامی مهم در جهت بهبود مدیریت منابع آبی و تأمین 

پایدار آب برای مناطق مختلف است.

رئیس شورای شهر اصفهان تأکید کرد

ضرورت اعمال مدیریت ویژه برای حفظ بافت تاریخی اصفهان

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با تأکید بر توجه به بافت تاریخی این کلان شهر و حفظ و حراست از آن گفت: 
مجموعه اقدامات شهرداری در بافت تاریخی نشان می دهد که علاوه بر داشتن متولی بافت تاریخی، مدیریت 
ویژه در این خصوص باید اعمال شود. محمد نورصالحی در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه شهرداری اصفهان 
در قالب سازمان نوسازی و بهســازی، اقدامات متعدد عمرانی، مرمتی و پایدارسازی را در بافت تاریخی این 
کلان شهر به ویژه در منطقه ۳ شهرداری انجام داده است، اظهار کرد: بافت تاریخی این کلان شهر تنها به منطقه 

۳ شهرداری محدود نمی شود و در بیشتر مناطق از جمله یک و ۶ نیز وجود دارد.
وی افزود: شهرداری اصفهان حتی برای مرمت اماکن تاریخی همچون پل ها و مساجد که تحت پوشش اداره 

میراث بوده، هزینه کرده است؛ برای مثال در بودجه ســال جاری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد تومان لحاظ شد تا بافت 
تاریخی این کلان شهر از جمله معابر، گذرها و بناها مناسب سازی انجام شود.

رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با تأکید بر توجه به بافت تاریخی این کلان شهر و حفظ و حراست از آن 
تصریح کرد: آنچه که تاکنون مانع شده تا شــهرداری بتواند یک منطقه را به عنوان منطقه تاریخی در نظر گیرد، 
پراکندگی بافت تاریخی در سطح مناطق شهر است و پیشنهاد این بود که این قبیل مناطق بتواند نواحی تاریخی 
داشته باشد، اما منطقه ۳ با توجه به اینکه ۷۰ درصد آن تاریخی است باید به عنوان منطقه ویژه تاریخی مشخص 

شود و سایر مناطق، ناحیه تاریخی داشته باشد. 
نورصالحی ادامه داد: شهروندان، مدیریت شهری و سایر نهادها باید در این مناطق با ملاحظات و دقت بیشتری 
ساخت وساز از جمله نماها، بدنه سازی و کف سازی ها را انجام دهند، همچنین با مناسب سازی بافت تاریخی 
جمعیت آن به منطقه باز می گردد و خالی از ســکنه باقی نمی ماند. وی با بیــان اینکه در حال حاضر وضعیت 
بافت تاریخی شــهر اصفهان به لحاظ بازتاب دهی چندان مطلوب نیست و این بی توجهی موجب شده است تا 
بعضی از سکنه آن مجبور به سکونت در مناطق دیگر شوند، گفت: مجموعه اقدامات شهرداری اصفهان در بافت 
تاریخی نشان می دهد که علاوه بر داشتن متولی بافت تاریخی، مدیریت ویژه در این باره نیز باید اعمال شود. 
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد: سازمان نوســازی و بهسازی شهرداری این کلان شهر، به طور 
تخصصی این اقدامات را در بافت تاریخی انجام می دهد و در این زمینه فعالیت های متعددی داشــته است، 
اما شورای ششم تأکید دارد که توجه به بافت تاریخی شهر بیشتر شود، چراکه اداره کل میراث فرهنگی به عنوان 
مسئول اصلی این بافت تاریخی در شهر به دلیل نداشتن بودجه و اعتبارات لازم و کافی نیازمند کمک شهرداری 
است و از آنجا که این بافت تاریخی هویت و سرمایه شهر اصفهان است، شهرداری باید در این زمینه قوی تر از 
گذشته عمل کند. نورصالحی خاطرنشان کرد: وزارت میراث فرهنگی باید دست نهادهایی همچون شهرداری 
را برای کمک بهتر و بیشتر بازتر گذارد تا بتوانند با نظارت و تحت ضوابط میراث راحت تر به موضوع احیای بافت 
تاریخی بپردازند، چراکه به طور قطع در بخش خصوصی می توانیم حامیان قوی تری برای ترمیم بافت بناهای 

تاریخی تأمین کنیم. 

با مسئولان
 چهار شنبه ۳۰ آبان ۱۴۰۳ / ۱۸ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۰ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۱

مدیرعامــل ســازمان مدیریــت حمل ونقــل بار 
شهرداری اصفهان با اشــاره به اجرای طرح »ایده 
بذر« توسط شــهرداری اصفهان به طور اختصاصی 
برای ســازمان مدیریت حمل ونقل بار شــهرداری 
این کلان شهر با شعار »بار را از دوش شهر برداریم« 
اظهار کرد: هدف از اجرای ایــن طرح ارائه راه های 
کنتــرل و شناســایی هوشــمند بــار در مبــادی 
ورودی های شــهر و ارائه راهکارهای رصد و کنترل 
هوشــمند ناوگان باری در حال حرکت از لحاظ دارا 

بودن بار و وزن بار است.

سیدعلی عبدالهی در گفت وگو با »ایمنا« افزود: در 
این طرح همچنین به بررسی موضوعاتی همچون 
راهکارهای مشــارکت مجموعه مدیریت شــهری 
در احداث زیرســاخت های حمل ونقــل بار درون 
شهری، راهکارهای مدیریت وســایل حمل ونقل 
بار در بازارهای اصفهان همچــون توزیع، انبارش، 
ایستگاه های چرخ دســتی ها و هوشمندسازی و 
کدگذاری آن هــا و ارائه راهکارهــای نوین، خلاق 
و اقتصــادی مهار هوشــمند و ایمن بــار پرداخته 

می شود.
مدیرعامــل ســازمان مدیریــت حمل ونقــل بار 
شــهرداری اصفهان با اشــاره به ویژگی های طرح 
»ایده بــذر« تصریح کرد: در این طــرح ایده های 
مطرح شده باید منطبق با اهداف و مأموریت های 

این ســازمان، همچنین افزایش درآمد و کاهش 
هزینه ها که از اولویت های مدیریت شهری است، 
باشــد. عبدالهی تأکید کرد: یک ایده باید خلاق و 
نوآور باشــد تا بتواند ارتقای سطح کیفیت خدمات 
را برای شهر اصفهان در پی داشــته باشد و مهم تر 
اینکه تنها یک ایده نباشــد، بلکه قابلیت اجرایی و 

پیاده سازی را نیز داشته باشد.
وی با بیان اینکــه این طرح مدتی اســت که آغاز 
به دریافــت ایده های خوب کــرده و تمام کارکنان 
شهرداری در حوزه های مختلف می توانند ایده های 
http:// خوب خود را مطرح و به نشانی الکترونیک

knowledge.isfahan.ir ارســال کننــد، گفت: 
مهلت ارسال ایده تا پانزدهم آذر است و به ۱۵ ایده 

برتر، هر کدام مبلغ ۱۰ میلیون ریال اعطا می شود.

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان:

»ایده بذر« از ایده های برتر در حوزه حمل ونقل بار استقبال می کند

صدور مجوز ساخت ۲ طبقه مازاد با تجمیع پلاک های ریزدانه در 
بافت فرسوده

معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان گفت: موضوعی که ســال جاری مطرح شد، ابلاغیه ای از 
سوی شورای عالی شهرسازی و معماری درباره اهدای مشوق هایی در بافت فرسوده برای نحوه استقرار 
در، فضای تجاری در طبقه همکف، استقرار سایر موارد و از همه مهم تر احداث طبقه مازاد بر کد ارتفاعی 
مصوب منطقه بود؛ در این ابلاغیه اشاره شده بود که با شرایط احراز گذر و مساحت، یک طبقه مازاد بر کد 
ارتفاعی منطقه به پلاک های واقع در داخل بافت فرسوده داده شود. سیدمرتضی حسام نژاد در گفت وگو با 
»ایمنا« اظهار کرد: بر اساس این ابلاغیه، اگر تجمیع پلاک های ریزدانه صورت بگیرد و زمین مورد نظر برای 
ساخت وساز ۴۰۰ متر مربع شود، مجوز ساخت دو طبقه مازاد صادر می شود که این فرایند تشویق مؤثری 
بود و موجب ترغیب مالکان و سرمایه گذاران برای فعالیت در صنعت ساخت وساز شد.وی خاطرنشان 
کرد: ماهانه ۲۴ مورد صورتجلســه ویژه درباره نحوه حمایت تنظیم می کنیم که در گذشته یک سوم این 
میزان بود، همچنین در معاونت شهرسازی و معماری شهرداری و در استان مطالبی را استخراج کردیم که 
بعضی موارد به لحاظ عرض گذر و مساحت، لب مرز است و مانع اعطای این مشوق به مالکان می شود، 
بنابراین برای مــواردی که امکان پذیر بود و ظلمی بــه مالکان مجاور وارد یا شــرایط خاص منطقه وارد 
نمی کرد، از طریق کمیسیون ماده ۵ اقدام کردیم تا بتوانیم این مشوق ها را بیشتر اعطا کنیم. حسام نژاد 
ضمن تشریح جزئیات ضوابط تشویقی ویژه بافت ناکارآمد شهری )فرسوده( در اصفهان، از ارائه تخفیف 
۷۰ درصدی عوارض ساخت وساز در صدور پروانه در این بسته خبر داد و گفت: مشوق های شهرسازی که 
به تازگی اعطا شده است، موجب رشد آمار ساخت وساز در شهر اصفهان شده است. علاوه بر تشویق مالکان 
به نوسازی املاک خود در بافت های فرسوده شهر، شهرداری از محل اعتبارات خود، ورود مستقیم نیز دارد 
که از آن ها با عنوان »پروژه های محرک توسعه« یاد می کند، همچون بازگشایی گلوگاه ها که تنها با صدور 
مجوز و اعطای امتیاز امکان پذیر نیست، بلکه باید تملک پلاک نیز انجام شود. وی خاطرنشان کرد: اگر 
گلوگاهی در یک بافت فرسوده وجود داشته باشد که برای تردد شهروندان مشکل ساز باشد و موجب دافعه 
از این بافت ها شود، شهرداری به عنوان مداخله مستقیم، هزینه مستقیم می کند، همچنین برای اجرای 
پروژه های محله محور، روکش آسفالت معابر، احداث پارک ها و فضای سبز اقدامات لازم انجام می شود. 

اگر این فرایند را ادامه دهیم، شاهد تحولی در رفع مشکلات بافت فرسوده خواهیم بود.

 رسیدگی به درختان بیشترین درخواست شهروندان 
منطقه ۱۱ اصفهان از ۱۳۷

رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان گفت: شهروندان منطقه ۱۱ شهرداری اصفهان با دغدغه ها 
و خواسته های خود با ســامانه ۱۳۷ تماس می گیرند و از طریق این تماس ها نیازها و مشکلات خود را 
مطرح می کنند. به گزارش »ایمنا«، محمدتقی رفیعی اظهار کرد: نخستین موضوع پرتکرار مطرح شده 
از سوی شهروندان مربوط به آبیاری درختان و مراقبت از وضعیت محیط زیست است؛ اهالی منطقه ۱۱ 
شهرداری اصفهان به شدت نسبت به وضعیت خشکی زمین و آسیب های ناشی از آبیاری نکردن درختان 
حساس هستند. وی تصریح کرد: در مواردی که درختان به علت خشکی دچار آسیب می شود، مسئولان 
این منطقه وارد عمل شــده و اقدامات لازم را برای آبیاری درختان انجــام می دهند. رفیعی عنوان کرد: 
تخلفات ساخت وساز یکی دیگر از موضوعات پرتکرار شــهروندان منطقه ۱۱ شهرداری اصفهان است که 
شهرداری با دقت و توجه به این موضوع اقدامات لازم را در جهت جلوگیری از تخلفات انجام داده است. 
وی تصریح کرد: یکی دیگر از مسائل پرتکرار، تسریع در اجرای طرح های عمرانی به ویژه در نواحی اطراف 
خیابان امام خمینی)ره( است؛ مسیرهای پر تردد این منطقه همچون قسمت پایین )رمپ خروجی( 
خیابان امام خمینی)ره( که به منطقه ۱۱ شهرداری اصفهان می رسد، از اهمیت بالایی برخوردار است که با 
پیگیری های مستمر این پروژه به مرحله بهره برداری رسیده است. در کنار این موارد مشکلات سد معبر 
صنوف، حضور سگ های ولگرد و پاکسازی و تعیین تکلیف وضعیت زمین های بایر از دیگر مسائلی است 

که شهروندان تقاضای رسیدگی سریع به آن ها را دارند.

خبر روزاخبار

 انجام ۱۶۲ گشت ایمنی 
برای شناسایی نقاط 
مخاطره آمیز اصفهان

ســخنگو و رئیــس اداره ارتباطات ســازمان 
آتش نشــانی و خدمــات ایمنی شــهرداری 
اصفهان گفت: هفته گذشته ۸۴ مورد استقرار 
خودروهای اطفائیه در سطح شهر و ۱۶۲ گشت 
ایمنی به منظور شناســایی نقاط مخاطره آمیز 
برای ارائه خدمات هرچه بهتر به شــهروندان 
صورت گرفته است. محمد شریعتی در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهار کــرد: طی هفته منتهی به ۲۵ 
آبان ۱۰ هزار و ۷۹۳ تماس با سامانه ۱۲۵ توسط 
شــهروندان برقرار و منجر به اعزام ۲۶۳ اکیپ 
اطفا یا امداد و نجات توســط ایســتگاه های 
بیست وهفت گانه سطح شــهر اصفهان شد. 
وی افــزود: مجموع تماس های شــهروندان 
۸۷ مورد حریق بوده اســت که شامل اماکن 
تجاری با هشت مورد، حریق خودرو با ۱۵ مورد، 
منزل مســکونی هفت مــورد و حریق فضای 
ســبز و ضایعات ۵۱ مورد بوده است و موجب 
اعزام تیم های اطفای حریق شــد. سخنگوی 
آتش نشــانی اصفهــان افــزود: ۱۳۲ حادثه 
مختلف از جمله تصادفات با ۱۷ مورد و حبس 
در اماکن و آسانسورها ۷۳ مورد بود، همچنین 
۱۱ حادثه مختلف از جمله حوادث ساختمانی از 
جمله گودبرداری، تخریب غیراصولی و ریزش 
گزارش شــده است. شــریعتی با بیان اینکه 
هفته گذشــته ۸۴ مورد اســتقرار خودروهای 
اطفائیه در ســطح شــهر و ۱۶۲ گشت ایمنی 
به منظور شناســایی نقاط مخاطره آمیز و برای 
ارائه خدمات هرچه بهتر به شهروندان صورت 
گرفته اســت، تصریح کرد: ۴۴ تماس منجر 
به اعزام بــرای ارائه خدمــات ایمنی مضاعف 
به شــهروندان از جمله ۲۷ مورد مهار یا نجات 
حیوانات با سامانه ۱۲۵ برقرار شد که همکارانم 
از ایستگاه های مربوط اعزام شدند یا شهروندان 
با مراجعه به ایستگاه ها این خدمات را دریافت 
کردند. وی گفت: آتش نشانان در ۲۶۳ عملیات 
موفق شدند جان ۱۳۰ نفر از شهروندان گرفتار در 
حریق و حوادث را نجات دهنــد یا از صدمات 
بیشتر آن ها جلوگیری کنند، یک فوتی ناشی از 

سانحه تصادف نیز داشتیم.

مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان با بیان اینکه کارگاه جنب پست برق با هماهنگی های انجام شده به مکانی دیگر منتقل شد، گفت: با اجرای این پروژه بیش 
از ۴۰ جای پارک به این پارکینگ اضافه خواهد شد.

علی باقری در گفت وگو با ایمنا اظهار کرد: با توجه به رصد درخواست های شهروندان و بازدیدهای میدانی از محوطه جنب پست برق گلستان شهدا که مدت ها 
بود در دست کارگاه پروژه های عمرانی قرار داشت، این کارگاه با هماهنگی های انجام شده به مکانی دیگر منتقل شد. پس از انتقال این کارگاه به مکان دیگر، 

مراحل آماده سازی این محوطه در راستای افزایش ظرفیت پارکینگ قبلی در دستور کار قرار گرفته است.
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان با بیان اینکه یکی از نیازهای مهم زائران و مجاوران گلستان شهدا تأمین جای پارک خودرو است، تاکید کرد: با تکمیل این 

پروژه بیش از ۴۰ جای پارک به این پارکینگ اضافه خواهد شد.

۴۰ جای پارک خودرو به ظرفیت پارکینگ گلستان شهدا اضافه شد

 کاهش مدت انتظار 
اصفهانی ها در خطوط تندرو 
با ورود ۷ اتوبوس جدید 

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان 
گفت: هفت دســتگاه اتوبــوس دوکابین ۱۸ 
متری از یــک خرید ۵۰ دســتگاهی تحویل 
داده شد که اســتفاده از آن ها موجب کاهش 
ســرفاصله و کاهش مدت انتظار شهروندان 

به ویژه در خطوط تندرو می شود.

عکس خبر

معاون عمران شــهری شــهردار اصفهان اظهار کرد: 
رینگ چهارم به طول ۷۸.۲ کیلومتر به منظور کاهش 
بار ترافیکی معابر شــهری و توزیــع بهینه ترافیک 
ورودی به این کلان شهر در حال اجرا است. این رینگ 
به عنوان یک طرح اســتراتژیک برای بهبود شــبکه 
معابر بزرگراهی و تســهیل حمل ونقل با ۲۸ تقاطع 
غیرهمسطح و ۱۲ پل بزرگ طراحی شده است و در 

فازهای مختلف اجرا می شود.
اصغر کشاورزراد در گفت وگو با »ایمنا« گفت: رینگ 
حفاظتــی اصفهان با عــرض بین ۷۶ تــا ۸۷ متر، 
چهار خط اصلی در هر جهت دارد و ســرعت طراحی 
مســیر ۱۲۰ کیلومتر در ســاعت در نظر گرفته شده 

اســت، همچنین در بخش هایی از مسیر، خطوط 
دسترسی، پیاده رو و مسیرهای ویژه عبور دوچرخه 

و موتورسیکلت در صورت نیاز احداث خواهد شد.
وی با اشــاره به اینکه این رینگ شــامل ۲۸ تقاطع 
غیرهمسطح اصلی و ۱۲ پل بزرگ است، گفت: بعضی 
از تقاطع های کلیدی این رینگ شامل تقاطع سردار 
شهید سلیمانی، تقاطع بهاران و تقاطع قهجاورستان 
است، همچنین از جمله پل های مهم مسیر می توان 

به پل کانال، پل شهدای خاتون آباد، پل ورودی دهنو 
و پل چنگان )شهدای دهنو( اشاره کرد. وی با اشاره 
به اهمیت تقاطع شهید فخری زاده خاطرنشان کرد: 
این تقاطع در محل تلاقی مسیر روشن دشت-انرژی 
اتمی با کمربندی جنوب شرق اصفهان و در کیلومتر 
۷۳ رینــگ حفاظتی قــرار دارد، همچنین پل روی 
رودخانه زاینده رود در کیلومتر ۷۲ احداث می شود. 
عرض کم مسیر کمربندی و نامناسب بودن رمپ و 

لوپ های موجود موجب می شود که این تقاطع در 
صورت اجرای رینگ حفاظتی به تعریض و تغییرات 
اساسی نیاز داشته باشد؛ هزینه ساخت این تقاطع 
حدود ۸۰۰ میلیارد تومان و هزینه ساخت پل رودخانه 

حدود ۱۰۰ میلیارد تومان برآورد شده است.
کشــاورزراد بیان کرد: این طرح با هدف کاهش بار 
ترافیکی در مبادی ورودی به شــهر، توزیع ترافیک 
ورودی قبل از رســیدن به محدوده شهری، حذف 
ترافیک بین شــهری از داخل اصفهــان و کاهش 
اثرات منفی ترافیک در منطقه در حال اجرا اســت 
و نقش مهمــی در جلوگیری از گســترش بی رویه 
ساخت وسازها و ایجاد محدوده شهری ایفا می کند.

رینگ چهارم طرح استراتژیک برای بهبود شبکه معابر بزرگراهی 
اصفهان است
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 به گزارش اداره روابط عمومی مدیریت درمان تامین اجتماعی استان اصفهان؛ مدیر 
درمان تامین اجتماعی استان اصفهان گفت: پرداخت مطالبات مرکز تخصصی و 
فوق تخصصی کلیه و دیالیز حضرت ابوالفضــل )ع(، در اولویت مدیریت درمان 
تامین اجتماعی استان است. دکتر محمد رجالی در خیریه حضرت ابوالفضل )ع( 
با بیان این که سازمان تامین اجتماعی در استان اصفهان با 4190 مرکز درمانی طرف 
قرارداد است افزود: پیش بینی می شود تا پایان امسال هزینه مدیریت درمان در 
اصفهان به 9 هزار میلیارد تومان افزایش یابد. وی گفت: با اقدام ارزشمند انجمن 
خیریه بهداشتی درمانی حضرت ابوالفضل)ع( در ساخت و تجهیز مرکز تخصصی 
و فوق تخصصی کلیه و دیالیز در خیابان امام خمینی )ره( اصفهان امروز مشــکل 
کمبود تخت همودیالیز استان مدیریت شده است. همچنین مدیرعامل انجمن 
خیریه بهداشتی درمانی حضرت ابوالفضل)ع( با بیان این که این خیریه فعالیت 
خود را در سال 1369 آغاز کرد گفت: نخستین اقدام آن نوسازی دستگاه همویالیز 
بیمارستان ها بود و ابتدا 15 دستگاه همودیالیز در سال 1375خریداری کرد و این 
دستگاه ها را به بیمارستان های شریعتی، نور و علی اصغر )ع(، الزهرا )س(، امین 
اصفهان و حضرت ولی عصر )عج( شهر دُرچه و بیمارستان شهرکرد اهدا کرد. احمد 
فامیل دردشتی افزود: این خیریه از ابتدا تاکنون حدود 400 دستگاه همودیالیز به 
مراکز انجام دیالیز در کشور اهدا کرده است و اکنون به عنوان یک خیریه موفق در 
حمایت از بیماران دیالیزی رسالت خود را انجام می دهد. وی با بیان این که گروه 
هدف انجمن خیریه بهداشــتی درمانی حضرت ابوالفضــل)ع(، بیماران کلیوی، 
قلبی و بیماران کاشت حلزون است گفت: در حال حاضر 24 هزار بیمار زیرپوشش 

این خیریه اند که 447 نفر آنها بیماران دیالیزی هستند. مدیرعامل انجمن خیریه 
بهداشتی درمانی حضرت ابوالفضل)ع( افزود: با حمایت این خیریه تاکنون چهار 
هزار پیوند کلیه انجام شده و تنها خیریه در کشور بوده که برای پیوند کلیه به سامانه 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی متصل است.  فامیل دردشتی با بیان این 
که مرکز تخصصی و فوق تخصصی کلیه و دیالیز حضرت ابوالفضل )ع( با 88 تخت 
همودیالیز بزرگترین مرکز دیالیز خیرساز در کشور است گفت: این مرکز برای ارائه 
خدمات درمانی غیر مستقیم با سازمان تامین اجتماعی طرف قرارداد است ولی از 
بهمن ماه پارسال بابت ارائه خدمات آزمایشگاهی و تصویر برداری از سازمان تامین 

اجتماعی 30 میلیارد و 500 میلیون تومان طلب دارد.

اســماعیل قربانی مدیر مخابرات منطقه اصفهان، ب حجت الاسلام سید مجید 
نبوی مدیر مرکز رایانه ای »قائمیه« اصفهان دیــدار و گفتگو کرد. به گزارش روابط 
عمومی مخابرات منطقه اصفهان، قربانی در این دیدار که در ســاختمان سردار 
شهید حاج قاسم سلیمانی مخابرات منطقه برگزار شد؛ ضمن خوشآمدگویی به 
مدیر مرکز قائمیه، ضمن مبارک خواندن عرصه فعالیت این مرکز در راستای اشاعه 
معارف حقه آل ا...، از آمادگی مخابرات برای همــکاری با این مجموعه در قالب 
ضوابط و مقررات شرکت مخابرات ایران خبر داد. حجت الاسلام سید مجید نبوی 
نیز در این دیدار در تشریح فعالیت های مرکز قائمیه گفت: مرکز رایانه ای قائمیه 
اصفهان، نهادی مردمی و غیردولتی است که از سال 1385 با هدف بسط فرهنگ 
 شیعه، گسترش فرهنگ مطالعه و تولید محتوای سودمند برای تلفن های همراه ، 
تبلت ها، رایانه ها و …، غنی کردن اوقات فراغت عامه مردم بخصوص جوانان با 
بررسی مسائل دینی آغاز به کار کرده است. وی افزود: تولید نرم  افزارهای تحقیقاتی 

و کتابخانه ای، همــکاری علمی با مراکز حقیقی و حقوقــی و راه اندازی کتابخانه 
دیجیتالی از جمله فعالیت  های این مرکز اســت. نبوی در پایان خواســتار بسط 
همکاری های دوجانبه با محوریت توسعه دیتا سنتر و فیبر نوری مرکز قائمیه شد.

نشست دیروز درباره دومین جشــنواره ملی رادیویی »صدای 
شهر« بود که قرار است به میزبانی اصفهان برگزار شود و مجری 
هم تاکید کرد سوالات محور همین جشنواره باشــد اما بازهم به سنت همیشه 
نشست های خبری نشد که اینچنین شود و سوالات غیرجشنواره ای هم پرسیده 
شد. شــاید یک دلیلش این باشــد که مدیری مثل »افشــارنیا« را خیلی کم 

می توانیم ببینیم! 
از بحث بر سر »کیک محبوب من« که اخیرا در شــبکه های اجتماعی ترند شده 
بود تا انتقاد از کاهش کیفیت سریال سازی در سیما از جمله مباحث حاشیه ای 

بود که در این نشستِ رادیومحور مطرح شد. 

ایده خوبی که از اصفهان استارت خورد
میهمان ویژه نشست، سمیه پشــندی مدیر جشــنواره و مبادلات برنامه های 
معاونت امور استان های سازمان صداوسیما بود که گفت سال گذشته که نخستین 
دوره این جشــنواره به ایده اداره ارتباطات و امور رسانه شهرداری اصفهان برگزار 
شــد، با داده هایی که از برگزاری این جشنواره در سایر اســتان ها گرفته اند، تا 
آن زمان چنین رویدادی برگزار نشــده بوده به طوری که پس از اتمام جشنواره 
فرمانداری یکی از استان های کشور با الگوگیری از ایده شهرداری اصفهان مشتاق 

برگزاری یک جشنواره رادیویی بود.
پشــندی با بیان اینکه توســعه فرهنگ شهروندی یکی از شــاخص های مهم 
پیشرفت کشور اســت، گفت: برگزاری رویدادهایی نظیر جشنواره ملی رادیویی 
صدای شهر سبب می شود که نگاه و بینش شهروندان را به مسائل شهری متحول 

کرده و انتظار آنان را از دستگاه های مسئول بالا ببریم. 
او با بیان اینکه در دنیای دیجیتال امروز رادیو و رســانه های شنیداری همچنان 
می تواند تأثیر بسیار مثبت تری نسبت به رسانه های دیداری داشته باشد، اضافه 
کرد: دومین جشنواره ملی رادیویی صدای شهر شامل چهار موضوع مهم از جمله 
اخلاق شهروندی، خدمات شهری، حمل و نقل عمومی است که برنامه سازان و 

دانش آموزان در محورهای موضوعی جشنواره می توانند شرکت کنند.
مدیر جشنواره و مبادلات برنامه های معاونت امور استان های سازمان صداوسیما 
با اشاره به اینکه جشنواره امسال در سه بخش تخصصی، مردمی و دانش آموزی 

برگزار می شود، گفت: بنا بر تصمیم شورای سیاست گذاری با هدف رعایت اصل 
عدالت محوری، دبیرخانه دریافت آثار در تهران است که بدون مشخصات افراد از 

طریق سایت در اختیار داوران قرار می گیرد.
پشندی تاکیدکرد: اعتقاد داریم که برگزاری جشنواره ها باید جریان سازی کند و 
از این رو در جشنواره رادیویی که در دستور کار است دغدغه های حوزه شهرداری و 
مردم مورد توجه خواهد بود و می کوشیم که در اختتامیه این رویداد حال و هوای 

شهر را هم جشنواره ای کنیم.

نگاه فرهنگی در مدیریت شهری اصفهان، کاملا محسوس و ملموس است
در ادامه این نشست یوسف افشاری نیا مدیرکل صدا و سیمای استان اصفهان 

گفت: تعامل و ارتباط بسیار خوب شهرداری اصفهان را شاهد هستیم و در هر 
جلسه ای به تناســب موضوع برنامه شــهرداری تاکید کردم نگاه فرهنگی در 

مدیریت شهری اصفهان کاملًا محسوس و ملموس است.
او ادامه داد: هرچند ممکن است دیدگاه انتقادی نیز وجود داشته باشد که آیا 
مدیریت شهری باید به دنبال توســعه عمرانی شهر باشد یا مدیریت فرهنگی 
آن؛ اما باید گفت مدیریت شهری اگر توسعه فرهنگی را همپای توسعه شهری 
در نظر گیرد آســیب هایی که در بافت شهری شاهد هستیم، نخواهیم داشت. 
هرزمان که مدیریت شهری یک مدیریت کلان باشــد یک شهر نمونه و موفق 
خواهد بود که ایــن نگاه را به صورت نســبی در دوره های گذشــته تاکنون در 

اصفهان شاهد هستیم.

افشاری نیا با بیان اینکه شهرداری اصفهان منظومه ای از فعالیت های رسانه ای 
را دارد و تعامل این نهاد با مجموعه رسانه ها بسیار خوب است، اضافه کرد: سند 
تحول رسانه ملی بر اساس 2 شــاخص مهم هویت محوری و عدالت گستری 

طراحی شده است.
او با بیان اینکه شــعار هویت محوری بر ترویج سبک زندگی ایرانی اسلامی و 
توجه به مفاهیم توسعه فرهنگی معطوف است، گفت: شاخص و شعار عدالت 

محوری توجه به همه موضوعات و مصادیق است.
افشاری نیا با بیان اینکه شرکت 27 اســتان کشور در نخستین دوره جشنواره 
ملی رادیویی صدای شهر، ما را برای برگزاری دومین دوره این جشنواره مصمم 
کرد، اضافه کرد: امسال بخش دانش آموزی به این جشنواره اضافه شده ضمن 
اینکه رویکرد جدید جشنواره امسال این است که رادیوهای ملی و شبکه های 

ملی برنامه سازان مشارکت بیشتر داشته باشند.

میزان مشارکت مردمی در جشنواره، فراتر از انتظار
علی معرک نژاد مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان هم در 
این نشست، با بیان اینکه رادیو ابراز رسانه ای است که مخاطبان خوب و نقش 
بسیار موثرتری دارد، گفت: دومین جشنواره ملی رادیویی صدای شهر با هدف 
مشارکت شــهروندان و توانمندسازی افراد به ویژه نســل جوان و نوجوان در 

عرصه رادیو است.
او با بیان اینکه در نخستین دوره این جشنواره 360 اثر به دبیرخانه ارسال شد، 
اضافه کرد: نکته قابل توجه جشنواره سال گذشته میزان مشارکت آثار مردمی 

نسبت به بخش حرفه ای بود که 185 اثر مردمی ارسال شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان با اشاره به اینکه سال 
گذشته 27 استان در جشــنواره شرکت کردند، خاطرنشــان کرد: می کوشیم 
دومین جشنواره رادیویی صدای شــهر را در عرصه ملی قوی تر انجام دهیم و 
برای این دوره از جشــنواره حدود 120 میلیون تومان بودجه پیش بینی شده 

است.
در پایان این نشست خبری از پوستر دومین جشــنواره ملی رادیویی صدای 

شهر رونمایی شد.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان باتوجه به شروع فصل سرد سال، بر رعایت 
نکات ایمنی در استفاده از وســایل گرمایشــی و مصرف بهینه گاز تأکید کرد. به 
گزارش روابط عمومی شرکت ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری مدیرعامل شرکت 
گاز استان اصفهان با اشاره به شروع فصول سرد ســال از تمامی مردم شریف و 
مشترکین عزیز، دستگاه ها، ادارات، سازمان ها و صنایع خواست با رعایت نکات و 
اصول صرفه جویی و مدیریت مصرف بهینه و ایمن، این شرکت را در تأمین پایدار 
جریان گاز یاری کنند.  وی، با تأکید بر اینکه، اولین نکته مهمی که باید به آن توجه 
داشت عملکرد صحیح سیستم های گرمایشی گازسوز است، گفت: اطمینان از باز 
بودن کامل مسیر دودکش و عدم مسدودی مسیر آن، استفاده از لوله بخاری فلزی 

غیر آکاردئونی، شیلنگ مخصوص گاز به طول حداکثر یک متر و 20 سانتی متر، 
بست استاندارد برای اتصال شیلنگ به وسیله گازسوز و کلاهک H برای دودکش ها 
و عدم استفاده از دودکش مشترک برای چند وسیله گاز بسیار مهم و ضروری است.  
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان باتوجه به ضرورت رعایت دمای آسایش 18 تا 
21 درجه گفت: در خانه هایی که از سیستم حرارت مرکزی استفاده می کنند، بایستی 
سیستم موتورخانه به وسیله متخصصین مورد بازبینی قرار گرفته و عیب های آن 
رفع و تنظیم شــود که این مهم ضمن صرفه جویی در مصرف گاز موجب کمک به 
اقتصاد خانواده و کاهش مبالغ قبوض گاز بهاء، و صرفه جویی مالی و پیشگیری از 

افت فشار گاز مشترکین عزیز می شود.

هفتمین گردهمایی فاز دوم پرورش ســفیران تعالی شــرکت های گروه فولاد 
مبارکه، روز 24 آبان ماه، به میزبانی شــرکت فولاد مبارکه بــا موضوع »تدوین 
چارچوب پایداری شرکت های گروه فولاد مبارکه« در محل دفتر اصفهان برگزار 
شد.  به گزارش خبرنگار فولاد، در ابتدای این نشست که با حضور ساسان قاسمی 
و وحید شکری از مشاوران حوزه پایداری برگزار شد، مباحثی درخصوص استاندارد 
فولاد مســئولیت پذیر، جوایز انجمن جهانی فولاد )world steel( مانند جوایز 
استیلی، جایزه تعالی ایمنی و بهداشت، جایزه قهرمانان پایداری و منشور پایداری 
انجمن جهانی فولاد مطرح شــد. در ادامه، مدیران تعالی شــرکت های گروه، 
براساس حوزه های تمرکز مشخص شده در نقشه راه پایداری گروه فولاد مبارکه 
در افق 1410 و رویداد قبلی این موضوع که در خردادماه امســال برگزار شده بود، 
ضمن تشریح فعالیت های انجام شده در ماه های گذشته، به بررسی و اصلاح سند 
چارچوب پایداری شرکت ها پرداختند. در این اسناد، مواردی از قبیل حوزه های 
تمرکز، موضوعات کلیدی، اولویت بندی آن ها، اهداف، شــاخص ها و اقدامات 
استراتژیک حوزه پایداری تدوین شده است. همچنین اعمال اصلاحات بر روی 
برنامه های پایداری شــرکت های گروه و رفع ابهامات در مورد اسناد تهیه شده با 
پاسخ گویی به سؤالات مطرح شده از ســوی نمایندگان حاضر شرکت ها از دیگر 
اقدامات انجام شده در نشست بود. گفتنی است ارتقای سطح دانش و آگاهی 
در زمینه موضوعات کلیدی حوزه پایداری شرکت های گروه، نحوه برنامه ریزی 
مناســب برای تحقق این برنامه ها و هم افزایی در مورد فرایند مدیریت پایداری 

شرکت ها از دیگر دستاوردهای رویداد مذکور بود. همچنین گزارش های ارائه شده 
این اطمینان را ایجاد کرد که سیاســت های تعیین شــده در خصوص پایداری 
سازمانی در گروه فولاد مبارکه قابل دست یابی است. ضمن اینکه در سال جاری، 
رویدادهای قبلی پرورش سفیران تعالی با عناوینی نظیر خودارزیابی براساس 
مدل تعالی سازمانی، تدوین نقشه راه تعالی شرکت ها، رهبری مؤثر در شرکت های 
متعالی، تدوین چارچوب پایداری گروه فولاد مبارکه، بازاریابی و مدیریت مشتری، 
تدوین نقشه راه تعالی شرکت های گروه و مدیریت سرمایه انسانی با نگاه تعالی 
سازمانی برگزار شده و نهایی کردن چارچوب پایداری شرکت های گروه آخرین 

گردهمایی فاز دوم پرورش سفیران در سال جاری است.
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* اینکه چرا آثار مردمی ارسالی به این جشنواره بیشتر بوده، یک دلیل آن این است که مردم دستشــان برای تولید اثر بازتر است اما فیلمساز  یا  برنامه ساز 
ممکن است در  حوزه ای که موضوع جشنواره است، تمایلی به برنامه سازی نداشته باشد.

* در تولید تله فیلم و سریال در یک دهه گذشته کم کارتر شده ایم. یک دلیل آن محدودیت منابع در صدا و سیماست. به هرحال اگر قرار به تولید هم هست، 
باید تولیدی متناسب به ذائقه روز مردم و باکیفیت داشته باشیم. 

* کل خرج و مخارج جشنواره در دوره قبل، کمتر از ۱۰۰ میلیون تومان بود. 
* یکی از خروجی ها و دستاوردهای این جشنواره این بود که خوراک رسانه ای یک سال شهرداری را تامین کرد. 

* سریال شهید خرازی در دست ساخت است. نگارش تمام شده و با یکی دو تهیه کننده بنام در حال رایزنی هستیم. هفته آینده اسامی نویسنده و کارگردان 
این سریال به طور رسمی اعلام می شود. 

فراخوان دومین جشنواره ملی رادیویی صدای شهر آغاز شد. این جشنواره در سه بخش مردمی، حرفه ای و 

دانش آموزی در چهار محور رعایت اخلاق و حقوق شهروندی، خدمات شهری، حمل و نقل عمومی و ترافیک 

و اطلاع رسانی برگزار می شــود. قالب های بخش حرفه ای جشنواره نمایش طنز، نمایش بلند، مینی فیچر و 

psa، بخش مردمی و دانش آموزی پادکست و عکاسی است.

مهلت ارسال آثار تا سی ام آذر ماه سال جاری اســت و علاقه مندان به شرکت در این جشنواره ملی رادیویی 

می توانند آثار خود را با مراجعه به سایت festival.iriborg.ir ارسال کنند.

اختتامیه این جشنواره دی ماه سال جاری و همزمان با سال روز آغاز به کار رادیو اصفهان برگزار خواهد شد.

گزیده از میان سوال و جواب ها:
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